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انتقاد صریح نبیونی از »حضور غیر بومی ها« 
در حوالی مدیریت شهری کرج

اگر برای پست به کرج 
آمده اید، لطفا برگردید!

طراحی تعرفه »ازدحام 
در معابر پرتردد پایتخت« آغاز شد

نسخه  مکمل »طرح ترافیک«

شنوندگان عزیز: فیلم های »مبتذل« معدوم شد!

همه »آلودگی« ست این ایام...!؟

توسعه خدمات الکترونیک
 »موسسه اعتباری نور« در البرز
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روزنامه ورزشی - اقتصادی

دایی: دیدار ما در دادگاه! 

روزنامه »دنیای هوادار« به یاد و عشق

روح قلم زنده یاد ناصر احمدپور 
منتشر می شود.

دایی و پرسپولیس در بن بست

نوجوان مدال آور تاریخ ایران:

به دنبال مدال های خوش رنگ تری هستم

خلاصه بازی تیم ملی فوتبال ایران

 مقابل ونزوئلا را تماشا کنید

اکسین - فجر؛ جدال طلایی پوشانخیز اکسین برای رسیدن به صدر

                              کولیوند: به جای سایپا، نگاهمان  روی اکسین باشد

اجرای پروژه قطار شهری کرج در مرحله »خلع ید یا تداوم همکاری« با سابیر

روزنامه دنیای هوادار فاجعه مصیبت بار  زلزله کرمانشاه را تسلیت عرض می نماید

همت دولت برای تکمیل »همت«

رهبرمعظم  انقلاب: 

همه دستگاه ها با 
همه توان به یاری 
آسیب دیدگان  بشتابند

دنیای هوادار از نزدیک شدن پروژه همت
 به ایستگاه پایانی گزارش می دهد

درصد پیشرفت فیزیکی میلیارد تومان اعتبار68400 درصد سهم دولت 70کیلومتر مورد بهره برداری5
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413 کشته و بیش از هفت هزار مجروح تا دوشنبه شب          با صدور پیام تسلیت در پی حادثه تلخ زمین لرزه در غرب کشور

مصیبت بار  و  تلخ  حادثه  وقوع  پی  در 
زمین لرزه در غرب کشور که به جان باختن 
و زخمی شدن جمعی از هم میهنان عزیز 
رهبر  خامنه ای  آیت الله  حضرت  انجامید، 
معظم انقلاب اسلامی با صدور پیامی ضمن 
تسلیت به ملتّ ایران، تأکید کردند: همه 
دستگاههای لشکری و کشوری با همه همت 

و امکانات به یاری آسیب دیدگان بشتابند.

متن پیام حضرت آیت الله خامنه ای به این 
شرح است:

» بسم الله الرحمن الرحیم
زمین لرزه  خبر  فراوان  اندوه  و  تأسف  با 
جان باختن  به  که  را  کشور  غرب  در 

زخمی  و  عزیز  هم میهنان  از  جمعی 
شدن جمعی بیشتر انجامیده و خسارات 
بسیاری پدید آورده است، دریافت کردم. 
وظیفه ی مسئولان آن است که در همین 
به  توان  و  با همه ی همّت  اولین ساعات 
آوار  زیر  در  بویژه  آسیب دیدگان  یاری 
ماندگان بشتابند و با بهره گیری سریع از 
همه ی امکانات موجود، از افزایش تلفات 
بسیج،  و  و سپاه  ارتش  کنند.  جلوگیری 
با نظم و سرعت به آوار برداری و انتقال 
دستگاههای  و  کنند  کمک  مجروحان 
دولتی چه نظامی و چه غیر نظامی همه ی 
توان خود را برای یاری آسیب دیده ها و 
خانواده های آنان به صحنه آورند. اینجانب 
از اعماق دل، این حادثه ی تلخ و مصیب بار 
ایران بخصوص به مردم عزیز  را به ملّت 
خانواده های  به  بویژه  و  کرمانشاه  استان 
و  می کنم  عرض  تسلیت  مصیبت زده 
متضرعانه از خداوند متعال می خواهم که 
این محنت و رنج را مایه ی جلب رحمت 
و فضل خود قرار دهد و بر صبر و پایداری 
و مقاومت ملّت عزیزمان بیفزاید. از همه ی 
سبک  در  نحوی  به  می توانند  کسانی که 
کردن بار مصیبت و جبران خسارت مؤثر 
یاری  به  که  می کنم  درخواست  باشند 

آسیب دیدگان بشتابند.
والسلام علیکم و رحمة الله

سیّد علی خامنه ای«

ساعت ۲۱ و ۴۸ دقیقه شامگاه 
شدید  بسیار  زلزله ای  یکشنبه 
را  کرمانشاه  استان  در  »ازگله« 
تکان داد، زمین لرزه ای که بسیاری 
از استان های غربی و حتی جنوبی 
و مرکزی کشور نیز آن را احساس 

کردند.

روند  هوادار،  دنیای  گزارش  به 
امدادرسانی ازهمان لحظه شروع  
بسیار  خسارت  عمق  ولی  شد 
روستاهایی  شد.  گزارش   زیاد 
کرمانشاه  زلزله  از  پس  که 
امدادرسانی  برای  فرصتی  هنوز 
هستند.  زیاد  نبوده  آن ها  به 
امدادگران می گویند بعید نیست 
آمار  از  بیشتر  کشته ها  آمار 
با  فاجعه  عمق  و  شود  موجود 
امدادرسانی ها  شدن  منظم تر 

بیش  از پیش روشن می شود.
شب  دوشنبه  ساعت  آخرین  تا 
مجروح   ۷۱۵۶ و  کشته   ۴۱3
اعلام شد. در حالی تاکنون آمار 
رسمی کشته ها حدود ۴۰۰ نفر 
اعلام شده است که به نظر می رسد 
بسیاری از اجساد بدون گزارش به 
پزشکی قانونی دفن شده و در آمار 

تلفات نیستند!
بعد از وقوع زلزله آب و برق برخی 
از مناطق کرمانشاه مانند سر پل 
اکنون  بود که  ذهاب قطع شده 
خبر رسیده ۷۰ درصد برق و آب 

مردم این منطقه وصل شده است. 
همچنین آب منطقه قصر شیرین 

نیز وصل شده است.
ازگله که کانون زلزله ۷.3 ریشتری 
بوده است به دلیل قطعی اینترنت 
وضعیت  انتقال  بودن  سخت  و 
را  اخبار واصله  موجود، کمترین 
تا ساعت ۱۷ روز  داشته است.  
پس لرزه   ۱۵۰ از  بیش  دوشنبه 
داده  تکان  را  کرمانشاه  استان 

است.
شهرستان سرپل ذهاب هم اکنون 
دچار مشکلات متعددی ازجمله 
اسکان، تغذیه و کمبود امکانات 
در  است.   رفاهی  و  درمانی 
نیز  غرب  گیلان  شهرستان 
خسارت  حجم  به  توجه  با 
خدمات رسانی  انتظار  در  مردم 
در  هستند،  امدادرسانی  و 
از  وضعیت  اطراف  روستاهای 

شهرستان ها بدتر است.
خبر وقوع زلزله ۷.3 ریشتری در 
ساعت ۲۱ یکشنبه در حالی مردم 
کرمانشاه را وحشت زده کرد که 
این استان هنوز هم بر مدار لرزش 
قرار دارد و استرس و فشار حاصل 
از  را  آرامش  لرزه ها،  این پس  از 

مردم گرفته است.
به  ازگله  در  لرزه ها  پس  اغلب 
عنوان کانون اصلی زلزله رخ داده 
اما شهرستان های سرپل ذهاب، 
و  قصرشیرین  باباجانی،  ثلاث 

نیز   ... و  آباد  تازه  نظیر  مناطقی 
داشته  بسیاری  های  لرزه  پس 
نیز  را  همجوار  و شهرستان های 

لرزانده است.
حجت الاسلام و المسلمین حسن 
روحانی رئیس جمهور نیز بلافاصله 
بعد از این حادثه در تماس تلفنی 
با وزیر کشور در جریان روند امداد 
رسانی به زلزله زدگان و رسیدگی 
به وضعیت منطقه قرار گرفت و 
دستورات لازم را در این خصوص 

صادر کرد.
در  لرزه  زمین  وقوع  پی  در   
استان های کرمانشاه، کردستان و 
داخلی  مقامات  از  بسیاری  ایلام 
کشوری  و  لشگری  خارجی،  و 
نسبت به این رخداد تلخ واکنش 
ارسال  ضمن  و  داده  نشان 
پیام های تسلیت برای بازماندگان 
و ملت ایران آرزوی صبر و بردباری 

کردند. 

را  شنبه   سه  دولت  هیئت 
عزای عمومی اعلام کرد

بیانیه  صدور  با  دولت  هیئت 
و  تلخ  حادثه  تسلیت  ای ضمن 
اندوهبار زلزله غرب کشور و ابراز 
و   قربانیان  خانواده  با  همدردی 
مجروحان  برای  سلامتی  آرزوی 
این حادثه ،فردا سه شنبه بیست 
و سوم آبان ماه را در سراسر کشور 

عزای عمومی اعلام کرد.

رهبرمعظم  انقلاب: 
همه دستگاه ها با همه توان به یاری 

آسیب دیدگان بشتابند

زلزله ای به وسعت ایران

تیشه فرهاد از تن بیستون بر زمین افتادتحقق یک رویای ریلی

ایران داغدار شد
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توحید  وانشانی

اقتصاد مقاومتی فرصت مناسبی برای تقویت بسترهای رشد وتوسعه کشور است که 
در این راه استفاده از سرمایه گذاری بخش خصوصی و افزایش توان داخلی بسیار حائز 

اهمیت است. 
بخش خصوصی در صورت برخورداری از مدیریت توانمند و هوشمند می تواند نقش 
برجسته ای در عبور اقتصاد کشور از شرایط حساس کنونی و گذر از رکود داشته باشد. در 
این بین مردم به عنوان سرمایه گذاران بخش خصوصی می توانند با توجه به درونی کردن 
اقتصاد، افزایش گردش مالی در داخل و تلاش در جهت توسعه نوآوری و کارآفرینی، امکان 
افزایش درآمد سرانه را فراهم کرده و موجبات انباشت سرمایه، افزایش سرمایه گذاری و 
افزایش بهره وری از بخش های اقتصادی را فراهم کنند، از این رو وجود بخش خصوصی 

قدرتمند و با انگیزه است که چنین راه سختی را همواره می کند. 
در کشورهای توسعه یافته، مسئولان در راس مدیریت کشور فعالیت بخش خصوصی را 
غنیمتی بزرگ دانسته و چراغ بدست به دنبال سرمایه گذاران می کردند و  برای حضور 
آنها فرش قرمزی از تسهیلات مختلف پهن می کنند، ولی این امر در کشور ما تا حدود 
زیادی مغفول مانده و در عمل گویا تمایلی به استفاده از ظرفیت های ارزشمند بخش 
خصوصی مشاهده نمی شود، چراکه علاوه بر مهیا نبودن زیرساخت های اولیه و سنگ 
اندازی های گوناگون و متنوع بروکراسی دست و پاگیر دولتی و دیوان سالاری مدیران 
مانع پیشرفت بخش خصوصی و به تبع آن رشد، ارتقا و توسعه شهرها و روستاها می شوند، 
گویا مدیران بخش های مختلف اعم از دولت و شهرداری ها ترجیح می دهند با سکون در 

شرایط موجود، حیاط خلوت خود را حفظ کنند. 
با تمام این تفاصیل می توان اینگونه نتیجه گرفت که گاه کوتاهی مدیران منتخب مردم 
در مدیریت مشکلات، به بخش خصوصی که رابطه مستقیم با مردم دارد، لطمه می زنند. 
در شرایط کنونی که لزوم بهره برداری از توان بخش خصوصی برای رشد و توسعه کشور 
بر هیچکس پوشیده نیست، برخی مسئولان به گونه ای دیگر رفتار می کنند که این امر 
در استان البرز با رنگین کمانی از اقوام، تراکم بالای جمعیت و نرخ بالای مهاجرت بیشتر 
مشهود است، به این دلیل که حضور بخش خصوصی در افق دور و نزدیک البرز ترسیم 

شده ولی در عمل بهایی به آنها داده نمی شود. 
البرز نوپا و تازه تاسیس بیش از سایر استان ها به مشارکت بخش خصوصی نیازمند است. 
چراکه از ابتدا در بخش های مختلف اقتصادی، فرهنگی، ورزشی، گردشگری و ... با کاستی 
ها چشمگیری مواجه بوده، که بودجه محدود دولتی مانع رشد و تقویت آنها می شود، 
حال در چنین شرایطی چندی پیش بخش خصوصی برای راه اندازی تیم فوتبالی با نام 
اکسین برای جوانان البرز وارد عرصه شد و در این راه با بررسی ظرفیت های گردشگری 
استان ترغیب به سرمایه گذاری برای ایجاد هتل و مجموعه های تفریحی و ورزشی در 
این استان شد که سکاندار مدیریت شهری سابق کرج، وی را حتی برای برگزاری جلسه 

ای در اتاق خود نپذیرفت!
این نمونه ای از رفتار برخی مدیران ما با سرمایه گذاران بخش خصوصی است، به نحوی 
که حمایت از بخش خصوصی تنها در حد حرف است، نه عمل! آن هم در شهری که به 
اذعان کارشناسان و خود مدیران راه برون رفت گره کور توسعه آن تنها به دست بخش 

خصوصی باز می شود.
حال علاوه بر تیم مدیریتی استان به ویژه شورای پنجم کرج به عنوان منتخبان مردم 
در حماسه ۲9 اردیبهشت و همچنین شهردار جدید کرج انتظار می رود که با اشراف به 
کمبودها و نیازهای استان چنین موقعیت هایی را با غفلت از دست ندهند چراکه البرز 

نیازمند حضور پررنگ بخش خصوصی برای توسعه است.

حمایت سرمایه گذار شهری؛ از حرف تا عمل

وقتی آقای شهردار  بجای پهن کردن فرش قرمز، 
سرمایه گذار را به اتاقش راه نداد!

راه  آزاد  هوادار؛  دنیای   - سهیلی  سونیا 
شهدای البرز  از سال ۸9 به دلیل ضرورتی 
که وزارت راه و شهرسازی به منظور تقلیل 
بار ترافیکی آزاد راه تهران - کرج پیش بینی 
کرد، مطابق مصوبه کارگروه ستادی ماده 3۲ 
اجرا  به مرحله  برنامه چهارم توسعه  قانون 
گذاشته شد. طول این پروژه ۱۴.۵ کیلومتر 
است که از انتهای حوزه استحفاظی منطقه 
۲۲ شهرداری تهران آغاز شده و با عبور از 
به  چالوس  جاده  در  البرز  استان  محدوده 
منطقه خط ۴ حصار رسیده و در ادامه نیز به 
پروژه کنارگذر شمالی کرج متصل می شود. 
این طرح را می توان  شاخص ترین هدف 
تکمیل کریدور بین المللی شرق به غرب و 
روان سازی وکاهش ترافیک محور تهران- 
کرج دانست، همچنین کاهش بار ترافیکی 
محور درون شهری کرج با اتصال به محور 
جدید جاده چالوس و کلاک در ۲ مسیر رفت 

و برگشت همراه خواهد بود.
کرج  تا  همت  شهید  راه  آزاد  امتداد  پروژه 
و تصویب شد  تائید  نهم مطرح،  در دولت 
تا معضل ترافیک میان دو کلانشهر کرج و 
تهران را حل کند، ولی اکنون بیش از 3 سال 
از موعد مقرر تحویل طرح گذشته و به گفته 
مسئولان امر در مجموع این پروژه ۶۸ درصد 

پیشرفت فیزیکی داشته است.

3۵ میلیارد تومان اعتبار به صورت نقدی 
برای ادامه همت در البرز تخصیص یافت
استاندار البرز با بیان اینکه البرز سهم عمده ای 
در تعدیل بار ترافیکی ۱۴ استان مواصلاتی 
کشور متحمل می شود می گوید: در کنار 
ترافیک سنگینی که به  ویژه ایام تعطیل در 
محورهای اتوبان تهران - کرج شاهد هستیم، 
ما را بر آن داشت تا اولویت مهم را به تکمیل 
کور  گره  گشایش  و  نیمه تمام  مسیرهای 

ترافیکی اختصاص دهیم.
بر  علاوه  افزاید:  می  نجفی  محمدعلی 
با دکتر نوبخت در رابطه  صحبت هایی که 
با تکمیل پروژه همت داشتم، ایشان دعوت 

حضور در استان البرز را برای بررسی آخرین 
وضعیت این پروژه پذیرفتند؛ بر این اساس 
شاهد سفر معاون محترم رئیس جمهور به 

استان البرز و بررسی روند پروژه بودیم.
وی ادامه می دهد: این طرح از چند وجه 
برای استان البرز حائز اهمیت است، نخست 
آنکه به کاهش ترافیک در مبادی ورودی 
خواهد  توجهی  شایان  کمک  استان  این 
داشت، روان سازی و کاهش ترافیک روزانه 
محور کرج - تهران، تسهیل دسترسی به 
شمالی  استان های  و  کرج  شمالی  مناطق 
و تهران را نیز باید به امتیازات تکمیل این 

طرح اضافه کرد.
آزادراه  اینکه  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
همت به طول ۱۴.۵ کیلومتر در سه قطعه 
تفکیکی طراحی شده می گوید: در جریان 
سفر معاون محترم رئیس جمهور و رئیس 
بودجه تصمیمات خوبی  و  برنامه   سازمان 
برای تخصیص اعتبار گرفته شد تا هر چه 
سریع تر شاهد بهره برداری نهایی این طرح 

ملی باشیم.
آخرین  اساس  بر  افزاید:  می  البرز  استاندار 
تصمیمات اتخاذ  شده در خصوص بزرگراه 
اعتبار  تومان  میلیارد  شد 3۵  مقرر  همت 
به صورت نقدی و باقی در قالب اسناد خزانه 

به این طرح اختصاص یابد.

تغییر مسیر اولیه پروژه با بررسی های 
کارشناسی اعمال شد

استانداری  عمرانی   امور  هماهنگی  معاون 
البرز با بیان اینکه در طراحی اولیه این پروژه 
مقرر بود که به میدان امام حسین )ع( شهر 
کرج متصل شود می گوید: با بررسی های 
فنی و کارشناسی صورت گرفته و صلاحدید 
مجموعه مدیران استانی پیش بینی شد که 
اتصال این پروژه به میدان امام حسین )ع( 
به دلیل شرایط ترافیکی در زون های شهری 
چندان اثر بخش نخواهد بود از این رو موضوع 
از طریق کشوری و ملی پیگیری شد تا مسیر 

به سمت جاده چالوس تغییر کند.

خسرو ارتقائی با اشاره به اینکه کاهش مصرف 
سوخت و تقلیل زمان سفر، افزایش ایمنی و 
کاهش تصادفات جاده ای از جمله مزیت های 
این مسیر است می افزاید: در تمامی طرح 
های بزرگ، در ابتدا یک پلان اولیه طراحی 
می شود و زمانی که مطالعات فاز صفر طرح 
صورت می گیرد پیمانکاران متقاضی مختلفی 

در مناقصه حضور پیدا می کنند.
ارتقائی به معارضان متعدد در طول مسیر 
شامل املاک شخصی و دولتی، تاسیسات 
های  پادگان  و  برق  های  دکل  زیربنایی، 
نظامی اشاره کرده و می گوید: با اهتمام ویژه 
ای که از سوی مسئولان استانی در رفع این 
حدود  تا  مشکلات  داشت  وجود  تعارضات 

زیادی رفع شده است.

انتظار  با 70 ملک در  المهدی  شهرک 
تعیین تکلیف مسئولان

وی می افزاید: اکنون شاخص ترین معارضان 
با حدود ۷۰ ملک در شهرک المهدی است 
که طول ۵۰۰ متر از طرح از آن عبور می 
تملک  برای  کارشناسی  های  ارزیابی  کند 
این شهرک صورت گرفته و پیگیری های 
های  مساعدت  با  و  شده  انجام  مستمری 
اعمال  برای  قضایی  مقام  دستور  و  استان 
ماده 9 این امر در حال انجام است و ارزیابی 
صورت  آنها  رقم  تعیین  برای  کارشناسی 

گرفته است.

تا  ابتدا  از  اعتبار  تومان  میلیارد   400
انتهای پروژه 

نیز  دیگری  راهکارهای  افزاید:  می  ارتقائی 
برای تملک ها در نظر گرفته شده که موضوع 
واگذاری و تهاتر زمین است که باید به صورت 
در  و  گرفته  قرار  بررسی  مورد  کارشناسی 
صورت نداشتن مشکلات و موانع اعمال می 

شود.
وی خاطرنشان می کند: تنگناهای مالی و 
موانعی که در این رابطه وجود دارد در روند 
پیشبرد امور اختلال ایجاد می کند چراکه 

هزینه تملک ها قابل توجه است و در این 
رابطه موضوع اوراق مشارکت مقرر شده که 

در موضوع اجرایی مورد استفاده قرار گیرد.

پیشرفت 68 درصدی همت
این مقام مسئول با اشاره به اینکه پروژه تا 
اندازه ای بر اساس برآورد اولیه عنوان کرد 
این طرح  ابتدا هزینه لازم برای  چراکه در 
۱۵۲ میلیارد تومان بوده ولی تاکنون با پیش 
بینی های صورت گرفته بیش از ۴۰۰ میلیارد 
تومان هزینه تمام می شود اکنون در مجموع 
فیزیکی  پیشرفت  همت  پروژه  درصد   ۶۸
داشته و قطعه اول نیز با حدود ۵ کیلومتر 
طول با 9۵ درصد پیشرفت زیر بار ترافیک 

است.
وی می افزاید: در قطعه ۲ نیز به طول ۵.۱ 
کیلومتر عملیات خاکی تقریبا تمام شده و 
درصد  تا حدود 9۲  مسیر  در  ابنیه  با ۱۴ 
پیشرفت داشته و قطعه 3 نیز بیشترین حجم 
باقی مانده با حدود ۷۰ درصد بوده و ۲ تونل 
در مسیر دارد؛ حفاری تونل نیز ۵۴ درصد 
انجام شده، هر طرف تونل ۵۲۵ متر است 
قطعه سوم  در  نیز  فنی  ابنیه  همچنین 9 

داشتیم.
وی با بیان اینکه انتهای قطعه 3 محدوده 
غیر  تقاطع  دستگاه  یک  با  حصار  خط ۴ 
همسطح به بزرگراه شمالی متصل می شود، 
ادامه می دهد: در ابتدا قرارداد تحویل پروژه 
بزرگراه همت 3۰ ماهه بوده تاریخ تحویل در 
قرارداد پیمانکار ۲۰ آذرماه سال 9۲ بوده ولی 
به دلیل برخی تنگناهای مالی و بخشی از 

مشکلات کارفرما و پیمانکار به تعویق افتاد.

در  جزئی  تغییرات  با  شمالی  بزرگراه 
مسیر همراه خواهد بود

وی می گوید: در خصوص بزرگراه شمالی 
مسیر  تغییر  کرج  شهردار  ادعای  برخلاف 
نخواهد داشت، در ابتدا پلات اولیه در پروژه 
در نظر گرفته می شود چراکه در موعد اولیه 
نمی توانستند ارزیابی دقیق را انجام دهند در 

بررسی و بازبینی های صورت گرفته در تغییر 
اندازه دهانه ها سوء تعبیر شده است و در کل 
با نگاه کارشناسی و دقیق این تغییر به صورت 

محسوس ایجاد نخواهد شد.
وی اضافه می کند: اگر اعتبار کافی در موعد 
مقرر برای ادامه پیشرفت بزرگراه همت برسد 
در حدود یکسال به بهره برداری می رسد، 
رفع معارضان و تامین اعتبار طرح اگر صورت 
گیرد طبق پیش بینی قطعه سوم حدود ۱۸۰ 

میلیارد تومان هزینه نیاز است.

سهم دولت از همت به 70 درصد رسید
ارتقائی با بیان اینکه در قرارداد پروژه همت 
بازنگری شده وسهم دولت از ۵۰ درصد به 
۷۰ درصد رسیده است می گوید: 3 نقطه 
برای شاخه جنوبی در نظر گرفته شده که 
میان گذر جنوبی، کمربند جنوبی و شاخه 
جنوبی همت در مرحله مطالعات فاز ها قرار 
دارد و راه و شهرسازی نیز یک مطالعه اولیه 
در این خصوص انجام داده و مزیت های آن 
قرار  بررسی  مورد  مختلف  های  مسیر  در 
گرفته است ولی تصمیم قطعی در این رابطه 

گرفته نشده است.

3۵0 موقعیت اشتغال در روند پیشرفت 
همت

وی با اشاره به اینکه در پروژه همت حدود 
به کار هستند و در هر  نفر مشغول   3۵۰
مقطع افراد جدیدی نیز وارد عمل می شوند 
وی در پایان گفت : یکی از دلایل به تعویق 
افتادن طرح، واریانت جدید در قطعه 3 بود 
که ابلاغ و تایید نقشه آن ۸ ماه طول کشید 
و به حجم خاکبرداری حدود ۶ میلیون متر 
مکعب اضافه شد و به طول تونل مسیری 

اضافه شد.
ارتقایی خاطر نشان کرد: در طراحی اولیه 
موضوع بزرگراه شمالی در میان نبوده واگر 
پروژه  این  اجرا  برای  نظر شهرداری  حسن 
های  مزیت  از  طبعاَ  نداشت  وجود  شمالی 

پروژه کاسته می شد.

دنیای هوادار از نزدیک شدن پروژه همت به ایستگاه پایانی گزارش می دهد

همت دولت برای تکمیل »همت«

یادداشت

تیشه فرهاد از تن بیستون بر زمین افتاد

ایران داغدار شد
عفت السادات حسینی - در شبی آرام و پاییزی اتفاق افتاد. آن 
شب که بیستون در خوابی آرام بود. همان شب که دوباره از سر درد 
ایران یکپارچه با »حزین لاهیجی« زمزمه کرد: »امشب صدای تیشه 
از بیستون نیامد، شاید به خواب شیرین فرهاد رفته باشد!« و با آغاز 
سپیده صبح بود که نه تنها کرمانشاه که ایران به سوگ فرهادها و 

شیرین ها نشست.
 با مخابره خبر اولین تکانه های زمین بود که تپش قلب ایران با دریافت 
اولین پالسهای زلزله سرعت گرفت و ضربان خط خبر با ضربان قلب 
تک تک مردم ایران و کشورهای همجوار در هم آمیخت تا ملودی 

غم انگیزی را بسراید که هنوز در فضای ایران حاکم است. 
ابتدا خبر از خیزش لغزنده و آرام گسلی بود که از عراق تا ایران را 
درنوردید تا اعلام کند مادر زمین کمی برآشفته شده ولی این آشفتگی 
وقتی به آشفتگی خیال مادران داغدار منجر شد، بیستون به خود لرزید 

از داغ مردان و زنانی که در آن شب پرحادثه زیر آوار ماندند. 
ایران روزها و شبهای پرحادثه زیاد به خود دیده است. روزهای خوب 
و آرامی که در زیر تلی از خاک و خاکستر شب شد و شبهای تاریکی 
که به امید سپیده نوری در ظلمت غم به سر شد. ایران من، ایران تو 
روزهای بمب و آتش و آوار فراوان به خود دیده است. روزهای بحران، 

لحظات غم از دست دادن ها، جدایی ها و سوگ از دست دادن ها. 
جای جای این سرزمین به دلیل موقعیت مکانی و حادثه خیز بودن، 
بحران زیاد به خود دیده است. به همان نسبت ظرفیت مردمانش نیز 
برای پذیرش تقدیر الهی و تسلیم در برابر امر حق افزایش یافته است 
ولی مدیریت بحرانش همچنان در پیچ و خم مشکلات و دغدغه های 

این مملکت در حال عبور از گردنه های آزمون و تجربه است. 
این روزهای سخت نیز به مانند تمام آن روزهای از دست رفته سپری 
خواهد شد و تنها مردمی می مانند با داغی بر دل، هراسی برای آینده 

و شاید انتظاری در تحقق وعده مسئولین.  
این شبهای سرد و سخت پاییز برای روستا نشینانی که هیچگاه 
صدایشان به کنگره های بلند پایتخت نرسید خواهد گذشت و در 
پستوی خاطره  سالیان دور این مردم می ماند اشکها و ناله ها و غبار 

ماتم نشسته بر آوار خانه های ویران مانده. 
زندگی شاید همان شمع رو به نسیم یک آه باشد و حسرت فرداها. 
کتابی در برابر باد، بر جا مانده در گذر زمان که هر لحظه برگی از 
آن در اثر حادثه ای جدا می شود و به دوردستی آن سوی نامیرایی 
می رود تا بار دیگر جاودانگی خداوند، این حی لا یموت، را به رخ 

جهانیان بکشد. 
این حادثه نیز چون حوادث تلخ دیگر سپری خواهد شد ولی به 
ابراز  با  به لحظه  یادگار می ماند موج همراهی مردمی که لحظه 
احساس و اظهار همدری، با اهدای مال و خون خود اثبات کردند 

سراسر ایران سرای ایرانیست. 
این روزهای تلخ با همه خاطرات جانگدازش  سپری خواهد شد و 
روزی در برگ های تقویم این کشور درج خواهد شد: مردمی بودند از 
جنس عشق و احساس که در کوهپایه های بیستون وفادارانه بار دیگر 
مرثیه عشق را سرودند، آن زمان که دوباره از زخم تقدیر تیشه فرهاد 
از دست بیستون بر زمین افتاد ولی پرچم شوکت و همدلی ایرانی 

هرگز به زمین نیفتاد. 
امید که در این دشت بلاخیز خاور میانه و در این کشاکش زخم و 
خون و حادثه مسئولان قدر و شأن این مردم را بیش از پیش بدانند 
و باور کنند باید قبل از وقوع حادثه در فکر بهبود زیرساختها بود و 
اولین اصل مدیریت بحران یعنی پیش بینی و پیشگیری را مد نظر 

قرار دهند. 
مدیریت و تیم رسانه ای دنیای هوادار ضایعه درگذشت هموطنان در 
حادثه اسفناک زلزله یکشنبه شب را تسلیت عرض کرده و خود را در 

لحظات این ماتم، شریک غم برجای ماندگان می داند.

کلام اول

خبر

استاندار البرز:

استاندار البرز خطاب به مدیران کل سطح 
استان البرز، گفت: برای حل مشکلات، 
باید اما و اگرها درمسائل را برداشته و به 

صورت جدی کار کنیم.
درحوزه  اظهارداشت:  محمدعلی نجفی 
صنایع باید به صورت حرفه ای عمل کرد 

تا با نتایج خوبی روبه رو شویم.
و  منابع  از  باید  همواره  ادامه  داد:  وی 
بهینه  به صورت  موجود،  های  سرمایه 
استفاده کرد تا مردم بازتاب این اتفاق ها 

را  ببینند.
برای  افزود:  همچنین  البرز  استاندار 
باید  کنیم  عمل  باقدرت  بتوانیم  اینکه 
اما و اگرهای مسائل هارا حذف کرده و 
با جدیت در راستای اقدامات مؤثر گام 

برداریم
وی همچنین با بیان اینکه باید استان 
خدمات  ارائه  و  اقتصادی  نظر  از  البرز 
قوی تر عمل کند، عنوان کرد: همواره 
همه مدیران کل باید در راستای بهبود 
از  هم  تا  کنند  عمل  استان  وضعیت 
لحاظ اقتصادی و هم سایر حوزه ها شاهد 

اتفاق های مثبت باشیم. 

 نجفی با تاکید بر اینکه  تبلیغات در ترویج 
کتابخوانی ضعیف است، عنوان کرد: صدا 
و سیما نقش پررنگی در تبلیغات بیشتر 
در این زمینه دارد و  زیرساخت های شهر 
۲ میلیون نفری نزدیک به پایتخت نباید 

محدود باشد.
وی با بیان اینکه با پدیده آمدن شبکه های 
اجتماعی کتاب منزوی نمی شود، افزود: 
فضای مجازی در پیشبرد ترویج کتاب 
بسیار موثر باشد و اصل محتوا کتاب با 

ایجاد فضای مجازی حذف نمی شود.
استاندار البرز با تاکید بر اینکه باید عنایت 
بیشتری به نویسندگان کتاب شود، اظهار 
داشت: مدیران کل از کتابخانه های ادارات 
و استان بازدید داشته باشند و در جهت  
بیشتری  اهتمام  کتاب  فرهنگ سازی 

شود.

اما و اگرها را از سر راه برداریم
استاندار قزوین:

استاندار قزوین با اشاره به مسئله اشتغال 
و آسیب اجتماعی، گفت: اگر در حوزه 
کارآفرینی به خوبی عمل کنیم، شاهد 
خواهیم  اجتماعی  های  آسیب  کاهش 

بود.
عبدالمحمد زاهدی، اظهارداشت: بجای 

هزینه در حوزه اقدامات سلبی مرتبط با 
مواد مخدر باید توجه ویژه ای به آموزش، 
کارآفرینی و اشتغال داشته باشیم؛ چرا 
که این موضوعات در کاهش آسیب های 

اجتماعی نقش موثری دارند.
وی تاکید کرد: همه گروه های سنی در 
سهم  و  قراردارند  اعتیاد  خطر  معرض 
جوانان بیش تر از دیگران است، رویکرد 
مواد  با  مبارزه  شدن  اجتماعی  بحث 
مخدر امری مهم و ضروری برای دعوت 
از خانواده ها برای آموزش و آشنایی با 
با  اعتیاد بوده که  از  مسایل پیشگیری 
فرزندان خود شیوه های درست رفتاری و 

تربیتی داشته باشند.
استاندار قزوین بیان کرد: در کل کشور 
در  را  ضربه  بیشترین  کارگری  جوامع 
بحث اعتیاد خورده اند و گرفتار مسائل 

مربوط به مواد مخدر هستند و بخش 
به  آزاد  اعتیاد در بخش مشاغل  عمده 
وقوع پیوسته که باید برنامه ریزی هایی 

در این زمینه داشته باشیم.
به مسئله اطلاع رسانی در زمینه  وی 
مواد مخدر جدید اشاره کرد و افزود: در 
بحث اطلاع رسانی آمار و ارقام مسائل 
مربوط به مواد مخدر و آگاهی رسانی 
مواد مخدر جدید باید دقت لازم انجام 
پذیری  آسیب  نوعی  به  خود  تا  شود 
برای  تشویقی  جنبه  و  نکرده  ایجاد 

جوانان نداشته باشد.
وی در ادامه، توجه به رونق اقتصادی را 
اگر در  مسئله ای مهم دانست و گفت: 
حوزه کارآفرینی به خوبی عمل کنیم، 
اجتماعی  های  آسیب  کاهش  شاهد 

خواهیم بود.

  توجه به کارآفرینی، کاهش آسیب اجتماعی
استاندار مازندران:

استاندارمازندران ضمن تأکید بر تجزیه 
گفت:  استان،  مصرف  بازار  تحلیل  و 
برای تقویت تولید نیازمند کار بازرگانی 

هستیم.
محمداسلامی با بیان این که منطق بازار 
بر اساس عرضه و تقاضاست و نباید این 

منطق را بر کمک محض دولت استوار 
برای  استان  محصولات  افزود:  کنیم، 
و  است  تنوع لازم  فاقد  بازارهای هدف 
اشراف کافی بر این بازارها در مازندران 

وجود ندارد.
استاندار بر تجزیه و تحلیل بازار مصرف 
در داخل استان، کشور و بازارهای هدف 
خارج از کشور تاکید و عنوان نمود: برای 
تقویت تولید و توسعه صادرات نیازمند 

نهضت کار بازرگانی هستیم.
وي با اشاره به این که با توجه به تنوع 
محصول باید تنوع بازار نیز داشته باشیم، 
خلاق  های  حل  راه   باید  تصریح کرد: 
متکی بر ظرفیت بخش خصوصی ارائه 

کنیم.
افزود:  استان،  بازار  رییس ستاد تنظیم 
تقویت  براي  قوی  بنیان  یک  نیازمند 

فضای کسب وکار هستیم و باید به گونه 
ای برنامه ریزی شود تا در سال آینده 

شاهد مشکلات در این بخش نباشیم.
نماینده عالي دولت در استان، با تاکید بر 
این که چند صدایی مشکلات استان را 
بیشتر مي کند و استان باید با مدیریت 
ومدیریت شود،  کند  استاندارحرکت 
اتحادیه  از  با حمایت  باید  اظهارداشت: 
نقش،  های صاحب  وتشکل  باغداران 

برداشت مرکبات بموقع انجام شود.
استاندار با تاکید بر این که سال جاري 
محصول  بازار  براي  متفاوتي  سال  باید 
مرکبات باشد، خاطر نشان ساخت: حلقه 
های مفقوده حوزه تجارت، بازار یابی و 
برطرف  و  باید شناسایی  را  بازار سازی 
را  صادرات  و  مصرف  تولید،  زنجیره  و 

ساماندهی نمود.

برای تقویت تولید نیازمند کار بازرگانی هستیم

نماینده مردم کرج، فردیس، اشتهارد و 
آسارا جمع آوری امضا برای استیضاح وزیر 
ناپسند دانست و گفت:  امری  را  کشور 
اینکه نمایندگان مجلس برای رسیدن به 
خواسته خود، وزیری را استیضاح کنند، 

درست نیست.

با  گفت وگو  در  کولیوند  محمدجواد 
به  اشاره  ضمن  دنیای  هوادار،  خبرنگار 
نمایندگان  برخی  امضای  جمع  آوری 
کرمانشاه و چندین استان دیگر، اظهار 
مجلس  نمایندگان  از  تعدادی  داشت: 
ضمن مشورت با یکدیگر به این نتیجه 
رسیدند که باید وزیر کشور را استیضاح 

کنند.

سوی  از  امر  این  علت  داد:  ادامه  وی 
است  شده  مطرح  اینگونه  نمایندگان 
از  پیش بینی  و  نظر  هیچگونه  که 
انتصاب  درخصوص  نمایندگان مجلس 

استانداران أخذ نشده است.
نماینده مردم کرج در مجلس شورای 
وزیر  استیضاح  اینکه  بیان  با  اسلامی 
به مصلحت جامعه نیست، اضافه کرد: 
درارتباط با استیضاح وزیر کشور، نظر 
این  چراکه  است  منفی  من  شخصی 
کشور  نفع  به  هیچ وجه  به  موضوع 

نخواهد بود.
بر  تأکید  با  خود  سخنان  درادامه  وی 
را  جامعه  و  مسائل  شرایط  باید  اینکه 
همواره درنظر گرفت، تصریح کرد: اینکه 

امور  برخی  در  مجلس  نمایندگان  نظر 
انکار بوده  مهم تلقی می شود، غیرقابل 
و باید از نظر و مشورت آنها درخصوص 
تصمیم گیری های کشور، استفاده کرد اما 
باید به این نکته نیز توجه کرد که برخی 

مواقع این موضوع امکان پذیر نیست.
نباید  اینکه  بیان  با  همچنین  کولیوند 
با استیضاح وزیر به دنبال اهداف خود 
خواسته  وقتی  کرد:  عنوان  باشیم، 

راه حل  نمی شود  براورده  نماینده ای 
رسیدن به خواسته خود استیضاح وزیر 

نیست.
داشت:  اظهار  نیز  درپایان  وی 
استاندارهای منتخب باید تبعات استان 
را بسنجند و نکته مهم دیگر این است 
جمهوری  رئیس  و  دولت  با  باید  که 
کشور همراه وهمگام باشد تا شاهد نتایج 

مثبتی از آنها باشیم.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
البرز »آینده روشن باخانواده  کتابخوان« را 
عنوان و شعار سال جاری در هفته کتاب 

اعلام کرد.

علی خیلدار با اشاره به اهمیت کتاب و 
کتابخوانی در سطح جامعه، گفت:  روز 
۲۴ آبان به عنوان روز کتاب و کتابخوانی 

ثبت شده است.
ستاد  یک  هفته  این  برای  افزود:  وی 
کشوری تشکیل شده که ریاست آن در 
استان ها بر عهده استاندار و اداره فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، دبیر آن محسوب می 

شود.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 

البرز با تأکید بر ایجاد انگیزه در مخاطبان 
برای کتابخوانی، تصریح کرد: در هفته 
کتاب بیشتر نگاه محتوایی وجود دارد تا 
اجرایی، یعنی تاکید بر تشویق و ترغیب به 

حوزه کتاب و کتابخوانی است.
وی با اشاره به اینکه ترویج فرهنگ کتاب 
و کتابخوانی در هفته کتاب از جمله مهم 
ترین اقداماتی است که مد نظر قرار گرفته 
است، اعلام کرد: حضور در شهرستان های 
مختلف به منظور برگزاری هر چه بهتر 
خواهد  صورت  هفته  این  های  برنامه 

گرفت.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
البرز با بیان اینکه هر روز یک هفته به 
یک موضوع اختصاص دارد، افزود: کتاب 

مجازی،  فضای  و  کتاب  قلم،  اهالی  و 
کتاب و دانشگاه، کتاب و کودک، کتاب 
و کتابدار، کتاب و ناشران، کتاب و حیات 
طیبه عناوین مختلف ایام هفته کتاب 

هستند.
وی ادامه داد: دیدار از کتاب فروشی های 
بزرگ استان با دربرگیری بیش از ۲۰ الی 
3۰ هزار عنوان کتاب یکی از مهم ترین 
برنامه هایی است که در این هفته انجام 

خواهد شد.
خیلدار درادامه نیز خاطرنشان کرد: در 
جهت قدردانی از مروجین کتاب تاکنون 

۱۰۰ ناشر ثبت نام کرده اند.
دانش  به  کتاب  اهدا  از  همچنین  وی 
عنوان  و  داد  خبر  روستایی  آموزان 

کرد:  ۴۰ میلیون تومان اعتبار برای سه 
شهرستان ساوجبلاغ، نظرآباد و فردیس 
برای این منظور در نظرگرفته شده است.

خیلدار در پایان نیز خاطرنشان کرد: آینده 
روشن با خانواده کتابخوان شعار امسال در 

هفته کتاب است.

آینده روشن با خانواده  کتابخوانبرگه استیضاح وزیر کشور را امضا نکردم

شعار هفته کتاب در البرز اعلام شد:نماینده مردم کرج در مجلس:

از  پیشگیری  و  اجتماعی  معاونت 
وقوع جرم دادگستری استان البرز 
گفت: نقض کپی رایت آثار هنری 
و  می شود  محسوب  جرم  دیگران 

پیگرد قانونی دارد.
با  رابطه  در  جوهری  مهدی 
با  گفت:  پایان نامه  خریدوفروش 

توجه به این که هر شخص مالک اثر 
فکری خود است که حاصل تلاش 
او بوده، نقض اثر هنری او توسط 
فرد دیگر بر اساس قانون مالکیت 
ادبی و هنری مصوب سال ۱3۴۸، 
یک  زیرا  می شود  محسوب  جرم 
اثر، دستاورد علمی مالک به شمار 
می رود و پایان نامه نیز مستثنا از این 

قانون نیست.
وی عنوان کرد: متأسفانه مؤسساتی 
به  پایان نامه  خریدوفروش  جهت 
آن ها  از  برخی  که  آمده اند  وجود 
اثر،  صاحب  اطلاع  بدون  حتی 
خریدوفروش  معرض  در  را  آن 
نقض  امر،  این  که  می دهند  قرار 
کپی رایت تلقی می شود و بر اساس 

قانون مالکیت ادبی و هنری مصوب 
قانونی  پیگرد  قابل   ۱3۴۸ سال 

است.
و  عنوان  نام،  افزود:  جوهری، 
اثر است  ویژه ای که معرف  نشانه 
برخوردار  قانون  این  حمایت  از 
نمی تواند  هیچ کس  و  خواهدبود 
آن ها را برای اثر دیگری از همان 
نوع یا مانند آن به ترتیبی که القاء 
شبهه کند به کاربرد و همچنین 
انتقال گیرنده، ناشر و کسانی که 
استفاده،  اجازه  قانون  این  طبق 
استناد یا اقتباس از اثری را به منظور 
انتفاع دارند، باید نام پدیدآورنده را با 
عنوان و نشانه ویژه معرف اثر همراه 
اثر یا روی نسخه اصلی یا نسخه های 

چاپی یا تکثیرشده به روش معمول 
و متداول اعلام و درج نماید مگر 
این که پدیدآورنده به ترتیب دیگری 
موافقت کرده باشد و هرگونه تغییر 
یا تحریف در اثرهای موردحمایت 
اجازه  بدون  آن  نشر  و  قانون  این 

پدیدآورنده ممنوع است.
وی بیان داشت: در چنین شرایطی، 
دلیل  به  می توانند  اثر  صاحبان 
فروش آثار و پایان نامه آن ها شکایت 
کنند و مکان فروش آن ها را اعلام 
نمایند که در این گونه موارد اداره 
و  ارشاداسلامی  و  فرهنگ  کل 
کنند  ورود  می توانند  علوم  وزارت 
برخورد  با متخلفین  و در پی آن 

خواهد شد. 

معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری البرز:
نقض کپی رایت آثار هنری دیگران جرم محسوب می شود 

البرز  استان  زیست  مدیرکل محیط 
در  پذیرایی  واحدهای  اینکه  بیان  با 
جاده چالوس بدون رعایت ملزومات 
فعالیت  زیست  محیط  از  حفاظت 
حفاظت  سازمان  گفت:  می کنند، 
گردشگری  با  زیست  محیط  از 
بی مسئولانه و نابسامان که در جاده 

چالوس وجود دارد، مخالف است.
جاده  به  اشاره  با  حکیمی،  فردین 
چالوس به عنوان یکی از جاده های زیبا 
در دنیا و ارزش گردشگری آن، اظهار 
محیط  از  حفاظت  سازمان  داشت: 
و  بی مسئولانه  گردشگری  با  زیست 
نابسامانی که در جاده چالوس وجود 

دارد، مخالف است.
زیست  محیط  از  حفاظت  مدیرکل 
استان البرز با بیان اینکه محیط زیست 
به واحدهای پذیرایی در جاده چالوس 
رودخانه  حریم  در  اینکه  سبب  به 
داد:  ادامه  نمی دهد،  مجوز  هستند، 
چالوس  جاده  در  پذیرایی  واحدهای 
از  حفاظت  ملزومات  رعایت  بدون 

محیط زیست فعالیت می کنند.

بحث  در  اینکه  به  اشاره  با  وی 
شورای  مصوبات  براساس  فاضلاب 
امنیت ملی، باید آب منطقه ای طرح 
جمع آوری فاضلاب را اجرا می کرد، 
بیان کرد: در بحث مدیریت پسماند 
وجود  مشکل  بسیار  چالوس  جاده 
زیست  زیرساخت های  تا  و  دارد 
محیطی انجام نشود این روند ادامه 

دارد.
زیست  محیط  از  حفاظت  مدیرکل 
استان البرز با بیان اینکه چند واحد 
دارای  چالوس  جاده  در  پذیرایی 
باید  تصفیه خانه هستند، اضافه کرد: 
و  برنامه  دارای  گردشگری  مراکز 
محیط  الزامات  و  باشند  مدیریت 

زیست را رعایت کنند.

مدیرکل محیط زیست البرز:
سازمان محیط زیست با گردشگری نابسامان جاده چالوس مخالف است

انقللاب  و  عموملی  دادسلتان 
مرکلز اسلتان البلرز از جابه جایی 
دسلتگاه هلای عابلر بانک بلا نظر 
پلیلس در اسلتان البلرز خبلر داد.
این  حاجی رضا شاکرمی روز در 
براین  داشت:  اظهار  خصوص 
اساس طبق نظر پلیس، به منظور 
گسترش امنیت در سطح استان، 
عابربانک هایی که در مکان های 
جا  جابه   ، شده  نصب  نامناسب 

خواهند شد.
وی اضافه کرد: ایمن سازی مکان 
نصب عابر بانک ها از مقوله هایی 
دستگاه  توجه  مورد  که  است 
استان  انتظامی  نیروی  و  قضایی 

البرز قرار گرفته است.

 شاکرمی بدون اشاره به دستگاه 
نشان  خاطر  شده  سرقت  های 
کرد:این جابه جایی ها با هماهنگی 

و نظر پلیس انجام می شود.
سرقت  مورد  سه  داد:  ادامه  وی 
گرفته  صورت  خصوص  این  در 
بیشتر  امنیت  ایجاد  برای  که 
تصمیمات تازه ای أخذ شده است.

 این مقام مسئول همچنین عنوان 
کرد: ایمن نبودن خودپردازها باعث 
ساده  تجهیزات  با  سارقان  شد 
سرقت  را  دستگاه ها  این  بتوانند 
بر  مبنی  تصمیم  این  لذا  کنند 
جانمایی صحیح، نصب در مکان 
دستگاه های  ایمنی  و  مناسب 
ATM در دستور کار پلیس کرج 

قرار گرفت.
اینکه  بر  تاکید  ضمن  شاکرمی 
در  انتظامی  نیروی  است  لازم 
این امر نظارت کند، ادامه داد: با 
توجه به فراوانی دستگاه های ایمن 
در سطح شهر، جمع آوری موارد 
ایجاد  ناامن، خللی در کار مردم 

نخواهد کرد.

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان البرز خبرداد: 
جانمایی عابر بانک ها با نظر پلیس



تیتر
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روزنامه ورزشی - اقتصادی

دایی: دیدار ما در دادگاه! 

روزنامه »دنیای هوادار« به یاد و عشق
روح قلم زنده یاد ناصر احمدپور 

منتشر می شود.

دایی و پرسپولیس در بن بست

نوجوان مدال آور تاریخ ساز ایران:
به دنبال مدال های خوش رنگ تری هستم

خلاصه بازی تیم ملی فوتبال ایران
 مقابل ونزوئلا را تماشا کنید

خیز اکسین برای رسیدن به صدر
اکسین - فجر؛ جدال طلایی پوشان

                              کولیوند: به جای سایپا، نگاهمان  روی اکسین باشد
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فوتبال

InstaHavadar ر دا هوا ینستا  ا

اینجانب این ضایعه بزرگ را به مردم بزرگوار ایران خصوصا مردم عزیز 
کرمانشاه تسلیت عرض می نمایم.

تسلیت می گم خدمت همه همشهریان عزیزم و همه مردم عزیز استان 
کرمانشاه.

پارس جنوبی، الگویی مثال زدنی
در فوتبال باشگاهی

مهرداد تیموری -  صدرنشنی تیم فوتبال پارس جنوبی در رقابت های فصل جاری 
پیکارهای لیگ برتر به همان اندازه عجیب است که صعود این تیم به رقابت های لیگ 

برتر عجیب بود.
 پارسی ها درواقع تا هفته های پایانی لیگ دسته اول در قالب یک مدعی نشان نداده بودند 
اما تداوم موفقیت های گام به گام این تیم در کنار ناکامی های لحظه آخری دیگر رقبای 
صدرنشین باعث شد تا پارس جنوبی در روزهای پایانی مسابقات دسته اول لیگ جواز 

صعود به پیکارهای لیگ برتر را به دست آورد.
تا اینجای کار مروری داشتیم برنحوه صعود پارس جنوبی از مسابقات دسته اول جام 
آزادگان اما از حالا به بعد می پردازیم به عملکرد این تیم تازه وارد در جمع دیگر تیم های 
باتجربه و قدیمی همیشه حاضر در مسابقات لیگ برتر که نه تنها قابل پیش بینی نبود بلکه 

فراتر از حد انتظار و تصور اعضای این تیم کم سابقه و نه چندان پرطرفدار جنوبی بود.
عوامل بسیاری در موفقیت نماینده استان بوشهر نقش داشت که فهرست وار می توانیم به 

آن اشاره کنیم.
نخست آنکه این تیم شیرازه عمومی و گروهی خود را به بهانه عدم مطابقت توان فنی 
بازیکنانش با مسابقات لیگ برتر تغییر نداد و تنها با افزودن چند بازیکن متوسط و غیرستاره 

به جمع نفرات قبلی اش بسنده کرد.
دوم آنکه مدیران این تیم به بهانه حضور در لیگ برتر اقدام به افزایش هزینه های سرسام 
آور و دست به با خریدهای آنچنانینزدند و با اعتماد به کادر فنی جوان و بازیکنان مستعد 

خود به لیگ برتر قدم گذاشتند.
سومین مسئله بحث تدارکات و ساختار غیر فنی این تیم بود که به بهترین شکل 
برنامه ریزی شد تا مشکلی از بابت محل تمرین و سفرهای مداوم برای برگزاری مسابقات 

مختلف برای نماینده بوشهر در لیگ برتر پدید نیاید.
چهارمین مورد را باید در بی حاشیه ای این تیم جست وجو کنیم که بدون آنکه با شلوغ کاری 
رسانه ای بخواهند برای خود اسم و رسمی به هم بزنند، سعی کردند در سایه تلاش تیمی 

و کسب نتایج خوب، توجه رسانه ها را به خود جلب کنند.
و اما آخرین و مهمترین مسئله ای که در موفقیت نسبی»پارسیها« نقش داشت عدم معامله 
با واسطه ها و دلالان حرفه ای فوتبال بود و چون پای این چسبیده های فوتبال به محل این 
باشگاه باز نشد، پارس جنوبی جم با خیالی آسوده و بدون دغدغه خاطر کار خورد در جمع 

حرفه ای های آماتور آغاز کرد و تا به امروز هم در کار خود موفق بوده است.

یادداشت

تسلیت ...تسلیت ...همگی برای ایران عزیز دعا می کنیم.

نوجوان مدال آور البرزی که در مسابقات انفرادی تنیس 
روی میز جهانی نوجوانان موفق به کسب مدال برنز شد 
از نگاه به کسب مدال های خوش رنگ تری در میادین 

بزرگ تر خبر داد.
جهانی  مسابقات  اینکه  بر  تاکید  با  حاجیلو  پریناز 
تنیس روی میز اسلواکی در سطح بالایی برگزار شد، 
اظهار داشت: کشورهایی مانند فرانسه، آلمان، لهستان، 
شرکت  جهانی   مسابقات  این  در  سوئد  و  سوییس 
داشتند که دارای رنکینگ های برتر در رده های نوجوانان 

و بزرگسالان هستند.
وی افزود: در این مسابقات از سد دو بازیکن فرانسوی و 
لهستانی گذشته و در مرحله هشت نفره حریف سوئدی 

را مغلوب کردم.
حاجیلو با بیان اینکه بیش از چهار سال و شش ماه 
است که به صورت حرفه ای ورزش تنیس روی میز بازی 
می کنم، گفت: کمک های هیئت تنیس روی میز استان 
البرز مناسب بود و زمانی هایی که در اردوی تیم ملی 
مشغول تمرین هستم غیبت های مدرسه را موجه اعلام 

می کنند.
وی با تاکید بر اینکه تمرینات تیم ملی تنیس روی 
موفقیت های  امیدوارم  کرد:  اضافه  دارد،  ادامه  میز 
ورزش تنیس روی میز ادامه یابد و در مسابقات جهانی 
درخشش بیشتری داشته و از مربیان و والدینم نیز تشکر 

می کنم.

پریناز دختری خستگی ناپذیر است
معصومه نعیمی بهار مادر پریناز حاجیلو در گفت وگو 
با خبرنگار دنیای هوادار درخصوص دختر ۱۵ساله خود 
عنوان کرد: پریناز ۱۵ سال بیشتر ندارد که موفق به 

کسب مدال در این رشته شد.
وی ادامه داد: پریناز از ۶ سالگی در رشته  ژیمناستیک 
فعالیت می کرد و بعد از آن به مدت سه سال فوتسال 
بازی می کرد که به دلیل مشکلات اعزام دختران به 

مسابقات خارج از کشور این رشته را ادامه نداد.
مادر پرینازحاجیلو همچنین اضافه کرد: طی ۴ سالی که 
رشته تنیس روی میز را انتخاب و در این رشته مشغول 

به فعالیت شد و در دوسال آخر نیز با تغییرات ایجاد شده 
در فدراسیون اوضاع ورزش بانوان و دختران خیلی خوب 

شد و توانست به مسابقات جهانی راه یابد.
وی همچنین اظهار داشت: من و پدر پریناز از بچگی 
برای پیشرفت وی پابه پایش تلاش کردیم و اکنون نیز 

تنها آرزویم برآورده شدن آرزوهای دخترم است.
نعیمی بهار درخصوص روند تحصیل پریناز نیز گفت: 
همواره  وی  اما  فرزندم  فشرده  تمرین های  باوجود 
حساسیت بسیاری در درس هایش داشته و هیچگونه 

مشکلی در مدرسه ندارد.
پریناز حاجیلو ورزشکار دانش آموز ۱۵ ساله استان البرز، 
دانش آموز رشته تجربی، در مسابقات انفرادی تنیس 
روی میز جهانی نوجوانان در اسلواکی با پیروزی بر رقیب 
سوئدی خود موفق به کسب مدال برنز شد و نخستین 
مدال آور بین المللی بانو در این رشته جهانی در رده 
نوجوانان است. همچنین این ورزشکار البرزی در مرداد 
سال جاری قهرمان مسابقات تنیس روی میز نوجوانان 

کشور در کرمانشاه شد.

نوجوان مدال آور تاریخ ساز ایران:

به دنبال مدال های خوش رنگ تری هستم

کی روش و حکایت 21 بازی برای تاریخ سازی
کی روش از ابتدای سال 9۰ شمسی سرمربی ما شده ودر دهه 9۰ 
فوتبال ما تنها او را به عنوان سرمربی داشته است. ایران در این ۷9 بازی 
۴۷بار برنده شده است،۲3بار مساوی شده وتنها 9بار بازنده شده است.
ایران در حالی از ۷9بازی ۱۶۴ امتیاز گرفته است که کی روش صاحب 
بهترین میانگین امتیاز در تاریخ فوتبال ایران، حتی بالاتر از حشمت 
مهاجرانی بوده است. فوتبال ما در این دوران چند رکورد جذاب را خلق 

کرده است که از آن جمله است:  
۱- ایران درست ۵سال است که در بازی های رسمی حتی یک بار هم 
برابر آسیایی ها بازنده نبوده است.  ۲- ایران در ۵بازی برابر تیم بزرگ 
کره جنوبی ۴بار برنده شده است. 3- ایران ۲بار به طور متوالی برای بار 

اول به جام جهانی رفته است.

پاس طلایی قدوس به نشانه تثبیت
سامان قدوس با یک پاس تک ضرب فوق العاده از پشت خط نیمه به 

وحید امیری گل ایران در دیدار مقابل ونزوئلا را پایه گذاری کرد.
قدوس که در بین دو نیمه جانشین اشکان دژاگه شده بود، خیلی 
زود درخشش در مسابقه قبلی را تکرار کرد و با ارسال این پاس 
به ما یادآوری کرد که هافبک های مرکزی در صورت توپ سازی 
چقدر می توانند در موقعیت سازی موثر باشد. اتفاقی که نیمه اول 
کمتر اتفاق افتاد و امیری و جهانبخش کمتر از سوی اشکان دژاگه 

به راه افتادند.
قدوس که جوان تر و موثرتر از دو بازیساز باتجربه تیم ملی محسوب می 
شود، در دو بازی تدارکاتی اخیر تیم ملی روندی صعودی از خود نشان 
داده و به احتمال زیاد به جمع ۱۱ بازیکن اصلی کی روش رسیده است.

عجیب ترین تعویض کی روش مقابل ونزوئلا
امید ابراهیمی با شروع نیمه دوم جایگزین سیدجلال حسینی در قلب 
خط دفاعی تیم ملی شد. با شروع نیمه دوم دیدار تیم ملی ایران برابر 
ونزوئلا کارلوس کی روش دست به ایجاد تغییراتی در ترکیب تیم خود 
زد تا نفرات نیمکت نشین نیز فرصت حضور در این دیدار تدارکاتی را 

پیدا کنند و کی روش در یک مسابقه به ارزیابی عملکرد آنها بپردازد.
یکی از تعویض هایی که توسط کی روش صورت گرفت، حضور امید 
ابراهیمی به جای سیدجلال حسینی بود که در اقدامی عجیب جایگزین 
این بازیکن در پست مدافع میانی شد. ابراهیمی که در فوتبال ایران 
به عنوان یک هافبک تدافعی شناخته می شود، در این دیدار توسط 
کی روش در پست دفاع میانی به کار گرفته شد تا عجیب ترین تعویض 

کی روش لقب بگیرد.

گلزنی جهانبخش در ورزشگاه خوشبختی
چهارمین گل ملی علیرضا جهانبخش برای او ویژه تر از سایر گل هایش 
بود. بازی تیم ملی ایران برابر ونزوئلا در ورزشگاه  دی گوفرت برگزار شد، 
ورزشگاهی که علیرضا جهانبخش زمانی که در نایمخن بازی می کرد 
بارها در آن به میدان رفته بود. در دقیقه ۵۶ بازی پاس عمقی قدوس در 
موقعیتی عالی به وحید امیری رسید و فرار این بازیکن از سمت چپ و 
پاس او را جهانبخش در موقعیت دروازه خالی وارد دروازه ونزوئلا کرد تا 
یک بار دیگر خاطرات خوب خود در ورزشگاه دی گوفرت را تکرار کند.

جهانبخش در بازی با ونزوئلا موفق شد چهارمین گل ملی خود را بزند و 
از آن مهمتر این که او بعد از ۱۴ ماه موفق به گلزنی برای این تیم شد.

آخرین گل ملی جهانبخش مربوط به بازی با قطر در هفته اول مرحله 
انتخابی جام جهانی می شود.

حضور 60 دقیقه ای با یک سیو درخشان
سید جلال حسینی با تصمیم کی روش در دیدار با ونزوئلا در ترکیب 
اولیه تیم ملی قرار گرفت. حسینی ۶۰ دقیقه برای تیم ملی به میدان 

رفت و در زمان حضور یکی از بهترین های تیم ملی بود. 
مدافع تیم ملی که صد و دوازدهمین بازی ملی خود را پشت سر 
می گذاشت، در دقایق میانی نیمه اول اشتباه بیرانوند روی خروج 
را با دفع توپ بازیکنان ونزوئلا روی خط دروازه پوشش داد تا دروازه 
تیم ملی را از یک گل حتمی دور نگه دارد.مدافع با تجربه تیم ملی 
در شروع نیمه دوم بازوبند کاپیتانی را از اشکان دژاگه دریافت کرد 
و ۱۵ دقیقه ابتدایی نیمه دوم با خروج دژاگه کاپیتان ایران بود اما 
در نهایت بعد از ۶۰ دقیقه موفق در ترکیب تیم ملی جای خود را به 

امید ابراهیمی داد.
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یادداشت

داستان تکراری دیدارهای دوستانه تیم ملی

ضعف فنی نیست، مشکل 
مدیریتی و برنامه  ریزی داریم!

مهرداد  فرشیدی

تیم ملی فوتبال کشورمان برای صعود به جام جهانی بسیاری از 
رکورد های قابل دست یابی را درنوردید تا پس از روسیه میزبان 
برزیل همیشه حاضر در جام جهانی، به عنوان سومین تیم از ۵ 
قاره جهان به پیکارهای مرحله نهایی جام جهانی ۲۰۱۸ روسیه 

صعود کند.
با کره  امتیازی بسیار زیاد  با فاصله  نتایج خوب همراه  کسب 
جنوبی )تیم دوم جدول( و بدون تحمل حتی یک شکست باعث 
شد تا دنبال فوتبال در برابر قابلیت های فوتبال ایران سر تعظیم 
فرود آورد .حتی اگر کمی دقت داشتیم و اشتباهات خط دفاعی 
رکورد  می توانستیم  نبود،  هم  شایسته مان  دروازه بان  ویژه  به 
پرافتخار و دست نیافتنی صعود به جام جهانی بدون حتی یک 
گل خورده را هم از خود به جا بگذاریم اما دو گل سوریه در بازی 
پایانی که منجر به ثبت نتیجه تساوی ۲-۲ برابر این تیم شد ما 
را از کسب رکوردی تاریخی و احتمالا تا سال ها دست نیافتنی 

محروم کرد.
حالا باید تمام اتفاقات مربوط به صعود تیم ملی را فراموش کنیم 
و توجه مان را تنها معطوف به نحوه آماده سازی ملی پوشان برای 
حضوری مؤثر در جام جهانی کنیم. حضور پرتعداد در جام جهانی 
باعث شده که دیگر تنها به فکر حضور نباشیم بلکه حالا توقع 
عمومی از تیم ملی تحت امر کارلوس کی روش صعود از مرحله 
مقدماتی جام جهانی است که باتوجه به توان فنی مان، توقع 

نامعقولی نیست.
برای نیل به این منظور باید در تمام ابزارهای لازم برای آماده سازی 
ملی پوشانمان استفاده کنیم که مهمترین آنها انتخاب حریفان 
تدارکاتی مستقر و توانمند است. البته پاناما که یکی از تیم های 
راه یافته به جام جهانی از منطقه کونکاف )آمریکای مرکزی و 
شمالی( است درصورت استفاده از تمام بازیکنانش می توانست 
رقیب جدی برای تیم ملی کشورمان باشد که اینگونه نشد. بازی 
با تیم های راه یافته به جام جهانی به ویژه ایران با آن پیشینه قابل 
تأمل خود برای صعود، مقبولیت زیادی در بین تمامی تیم هایی 
دارد که به هردلیل به فکر انجام بازی تدارکاتی هستند اما اینکه 
چرا فدراسیون فوتبال ایران از عهده عقد تفاهم نامه با تیم های 
دلیل ضعف  به  شاید  برنمی آید  فوتبال جهان  و خوب  مطرح 
اجرایی آن بخش از تشکیلات فدراسیون باشد که باید این کار 

را انجام دهد.
و  بازیکنان  و  ملی  تیم  به  ارتباطی  هست،  که  هرچه  مشکل 
اعضای کادر فنی آن ندارد و اگر می خواهیم اولین صعود تاریخی 
را  جام جهانی  نهایی  پیکارهای  دوم  مرحله  به  ملی پوشان مان 
ببینیم باید با جدیت و دقت بیشتری وظایف سازمانی خودمان 

را انجام دهیم.

تیم ملی ایران در دومین دیدار تدارکاتی 
خودپس از دیداری سخت مقابل پاناما در 
اتریش اینبار در هلند به مصاف ونزوئلا رفت 
که حاصل این دیدار پیروزی تیم ملی ایران 
با نتیجه یک بر صفر بود. علیرضا جهانبخش 
در استادیومی که بارها با پیراهن نایمخن 
گل زده بود، اینبار برای تیم ملی ایران گل 
زد و شاگردان کی روش را از حریف پیش 
انداخت.شاید یکی از نکات عجیب این بازی 
یکی از چند تعویض پرشمار کیروش بود 
که در آن امید ابراهیمی با شروع نیمه دوم 
جایگزین سیدجلال حسینی در قلب خط 

دفاعی تیم ملی شد.

کارلوس کی روش در این دیدار با تغییراتی 
گسترده در ترکیب تیم ملی آخرین متدهای 
خود برای دستیابی به شرایط تاکتیکی ایده 

آلش را پشت سر می گذارد.
ترکیب تیم ملی ایران:

رشید   ،۴۶ دقیقه  بیرانوند)  علیرضا 

مرتضی  رضائیان،  رامین  مظاهری(، 
پورعلی گنجی، سیدجلال حسینی )۶۰، 
امید ابراهیمی(، احسان حاج صفی، سعید 
عزت اللهی )دقیقه ۴۶، اکبر ایمانی(، علی 
کریمی، اشکان دژآگه ) دقیقه ۴۶، سامان 
)دقیقه ۶۰،  جهانبخش  علیرضا  قدوس(، 
کاوه رضایی(، وحید امیری و رضا قوچان 

نژاد ) دقیقه ۶۰، سردار آزمون(
سرمربی: کارلوس کی روش

شرح گل:
) دقیقه۵۷ -علیرضا  ونزوئلا ۰:  ایران ۱ 
العاده  فوق  ضدحمله  یک  جهانبخش(: 
بان  دروازه  که  حالی  در  و  ایران  برای 
ونزوئلا هم در خروج اشتباه داشت، وحید 
امیری ارسال زمینی خوبی را درون هجده 
این  و  کرد  مهیا  جهانبخش  برای  قدم 
بازیکن در زمینی که بارها در آن گلزنی 
کرده بود، اینبار با پیراهن ایران موفق به 

ثبت گل شد.

دقایق حساس:
دروازه  قدم  روی شش  ارسال  دقیقه 3۵: 
بیرانوند در خروج  علیرضا  اشتباه  و  ایران 
در  را  خوبی  گلزنی  فرصت  دروازه،  از 
ضربه  که  داد  قرار  ونزوئلا  بازیکن  اختیار 
او را سیدجلال حسینی روی خط دروازه 
برگشت داد تا اشتباه بزرگ علیرضا بیرانوند 

را جبران کند.
رضاییان  رامین  ارسال  اینبار   :۴۵ دقیقه 
در  امیری  وحید  نصیب  را  خوبی  فرصت 
شش قدم و در حالت تک به تک کرد که 
بازیکن  این  نامناسب توپ توسط  کنترل 

موقعیت گلزنی را از ایران گرفت.

دقیقه ۵۵: ارسال کرنر برای ایران با ضربه 
سر مرتضی پورعلی را دروازه بان ونزوئلا با 

واکنشی دیدنی راهی کرنر کرد.
را  جهانبخش  علیرضا  ارسال   :۵۶ دقیقه 
قوچان نژاد وارد دروازه حریف کرد که داور 

به نشانه آفساید آن را قبول نکرد.
دقیقه ۶۲: سردار آزمون در اولین حرکت 
جریمه  محوطه  پشت  که  توپی  خود 
نصیبش شده بود را با شوتی تک ضربه روانه 
دروازه ونزوئلا کرد که با اختلاف کمی راهی 

اوت کرد.
دو سمت  از  باره  چند  ارسال  دقیقه ۷3: 
ایران موقعیت های خطرناکی روی  دروازه 
دروازه مظاهری شکل داد که در نهایت توپ 

توسط گلر نیمه دوم ایران مهار شد.
دقیقه ۸۶: ضربه ایستگاهی از سوی لوسینا 
با واکنش خوب رشید مظاهری راهی کرنر 

شد.

حاشیه:
* در شرایطی که گفته می شد این بازی 
بود، حدود  خواهد  تماشاگر  بدون حضور 
۲۰۰ هوادار ایرانی روی سکوهای استادیوم 

نایمخن حاضر شده اند.
تیم  ایرانی  مربی  مقدم،  هاشمی  امیر   *
نایمخن نیز از مهمانان ویژه این دیدار است 
که روی سکوها حاضر شده  و بازی را از 

نزدیک تماشا می کند.

ایران 1 - ونزوئلا 0: همچنان درخشان و بدون شکست!

پله پله تا مسکو
همه با هم به یاد کرمانشاه ... 

شما مخاطبان روزنامه »دنیای هوادار« می توانید از 
این پس نظرات، پیشنهادات و انتقادات خود را از 
طریق شماره تماس 09101839845 با سردبیر 

این روزنامه در میان  بگذارید.

ها بیشتر پوشش بدید.  سلام خدمت شما لطفا بخش فوتبال های خارجی را بیشتر کنید و از نتایج بازی 
سعید آریافرد

استان تهیه و نشر بدهید.  سلام خدا قوت، در صورت امکان گزارشی از روند پیشرفت ورزش های پایه در 
بهروز نعیما

والیبال که طرفداران بسیاری دارد.  درود، لطفا بخش توپ و تور روزنامه را بیشتر کنید مخصوصا ورزش بسیار جذاب 
سید محمد حجازی

رئیس فدراسیون کبدی: پخش زنده مسابقات 
بانوان فقط برای تیم های خارج فراهم شده

محمدرضا مقصودلو از امکان حضور بانوان در 
سالن مسابقات قهرمانی آسیا خبر داد.

رئیس فدراسیون کبدی در ارتباط با پخش زنده 
مسابقات گفت: با هماهنگی هایی که صورت 
گرفته است پخش زنده در هر دو بخش خواهیم 
داشت اما درباره پخش زنده مسابقات بانوان تا 
امروز فقط برای هندوستان قرار است پخش 
مانند کره  البته سایر کشورها  بگیرد.  صورت 

جنوبی و ژاپن هم اگر تمایل به پوشش تصویری 
داشته باشند امکانات فراهم شده است.

ورزشگاه  به  بانوان  ورود  درباره  همچنین  وی 
ورزشگاه  به  تماشاگران  ورود  درباره  گفت: 
و  است  گرفته  صورت  لازم  هایی  هماهنگی 
هیچ منعی برای ورود بانوان به ورزشگاه وجود 
ندارد. امکانات و جایگاه های لازم برای تماشای 
مسابقات مردان برای بانوان فراهم شده است و 
خانواده ها بدون مشکل می توانند مسابقات را از 

نزدیک تماشا کنند.

امکان حضور بانوان در سالن مسابقات وجود دارد
سایت فیبا در گزارشی نوشت: تیم ایران 
همان طور که انتظار می رود، گزینه نخست 

پیروزی در مسابقات پیش رو است.
مسابقات  در  ایران  بسکتبال  ملی  تیم 
انتخابی جام جهانی ۲۰۱9، مقابل هیچ 
تیمی پا پس نخواهد کشید. تمام بازیکنانی 
که در مسابقات کاپ آسیا ۲۰۱۷ حضور 
داشتند از جمله محمد جمشیدی و حامد 
حدادی به اردوی تیم ملی ایران دعوت 
شدند تا در مسابقات انتخابی جام جهانی 

به میدان بروند. حدادی و جمشیدی در 
تیم ستاره های کاپ آسیا در بیروت نیز 

انتخاب شدند.
و  بازیکنان جوان  از  ترکیبی  ایران،  تیم 
باتجربه است. آنها 9 بازیکن زیر ۲3 سال 
و  بهنام یخچالی، سجاد مشایخی  شاما 
ارغوان،  روزبه  دارند.  دلیرزهان  وحید 
اوشین ساهاکیان و ارسالان کاظمی نیز، 
ایران هستند که تجربه  ستاره های تیم 
بالای آنها قطعاً به کمک دیگر بازیکنان 

آمد. خواهد  ایران  جوان 
حدادی، کاظمی، جمشیدی و یخچالی در 
واقع، رهبران تیم ایران هستند. تیم ایران 
همانطور که انتظار می رود، گزینه نخست 

پیروزی در مسابقات پیش روست.
تیم ایران در گروه D مسابقات انتخابی 
عراق،  تیم های  با   ۲۰۱9 جهانی  جام 
کرد.  خواهد  رقابت  قطر  و  قزاقستان 
به  در  آذر   3 حاتمی  مهران  شاگردان 
مصاف عراق و ۶ آذر، میزبان قطر هستند.

بسکتبال ایران، بخت نخست پیروزی در انتخابی جام جهانی ۲01۹
پس از نایب قهرمانی سه تیم ایران در 
آسیا بالاخره تیم ملی مردان ایران به 

مقام قهرمانی کانوپولوی آسیا رسید.

در روز پایانی رقابت های کانوپولوی 
قهرمانی آسیا تیم ملی مردان ایران 
مقام  به  فینال  دیدار  در  پیروزی  با 
قهرمانی قاره کهن رسید. در دیدار 
بزرگسالان  نهایی بخش مردان رده 
در  و  رفت  ژاپن  مصاف  به  ایران 

مسابقه ای نزدیک حریفش را برد و 
قهرمان شد. ایران در این مسابقه ۶ 
بر ۵ حریفش را شکست داد و جشن 
قهرمانی گرفت. دو تیم در پایان نیمه 

نخست 3 بر 3 برابر بودند.
ملی  تیم های  دیدار  این  از  پیش 
تیم  و  بانوان  جوانان  و  بزرگسالان 
ملی جوانان آقایان برابر چین تایپه 
مغلوب شدند و به مقام نایب قهرمانی 

رسیدند.

کانوپولو مردان ایران قهرمان آسیا شد
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فوتبال

دایی و پرسپولیس در بن بست

دایی: دیدار ما در دادگاه! 

پرسپولیس به هرشکلی که بود توانست سر موعد مجوز حرفه ای را بگیرد؛ اما واقعیت 
این است که باشگاه هنوز نتوانسته با انبوه طلبکاران قدیمی این باشگاه تسویه حساب 
کند. یکی از مهمترین طلبکاران حال حاضر باشگاه پرسپولیس علی دایی سرمربی 
سابق این تیم است که طلبی معادل سه و نیم میلیارد تومان از این باشگاه دارد. مبلغی 
سنگین که بی شک می تواند مشکلات مالی این باشگاه را در این وضعیت بحرانی 

تشدید کند.
علی دایی در زمان مدیریت محمد رویانیان و در سال ۱39۲ با قراردادی سه ساله 
هدایت پرسپولیس را به عهده گرفت. او تیم را در اولین سال نایب قهرمان لیگ برتر 
کرد؛ اما در دومین سال و بعد از گذشت شش هفته از رقابت های لیگ برتر علی 
دایی توسط مدیرعامل جدید آن وقت حمیدرضا سیاسی که جانشین محمد رویانیان 
شده بود به طرزی عجیب از کار برکنار و حمید درخشان جانشین او شد؛ اما برکناری 
علی دایی جدا از حواشی جدی اش یک چالش جدید هم برای باشگاه بدهکار و 
مقروض پرسپولیس به حساب می آمد، چرا که مبلغ بالای قرارداد او می توانست 
برای پرسپولیسدردسرساز شود. در همان زمان مدیریت باشگاه پرسپولیس قرارداد 
دایی را تا پایان فصل دوم تسویه کرد؛ اما مشکل زمانی پیدا شد که این باشگاه مالیات 

صدمیلیونی شهریار را نداد.
علی دایی بعد از برکناری از پرسپولیس تا پایان فصل کنار نشست؛ اما ماجرای عدم 
پرداخت مالیاتش توسط باشگاه برای او دردسر ساز شد. او وقتی براییک سفر عازم خارج 
از کشور بود با مشکل ممنوع الخروجی مواجه شد و این موضوع باعث ناراحتی اش شد. 
دایی از طریق وکیلش پیگیر مساله مالیاتی اش از باشگاه شد؛ اما پاسخ درستی نگرفت 
و کار به شکایت از کمیته انضباطی کشید. کمیته انضباطی در رای صادره اش در رابطه 
با شکایت علی دایی از باشگاه پرسپولیس حق را به مربی سابق پرسپولیس داد و این 
باشگاه را به پرداخت سه و نیم میلیارد تومان محکوم کرد. ۲ میلیارد و نیم از این مبلغ 
مربوط به قرارداد دایی در فصل آخر و یک میلیارد نیز برای مالیات که از سوی باشگاه 

پرداخت نشده بود.
علی دایی بعد از جدایی از پرسپولیس تا پایان فصل در هیچ تیمی کار نکرد؛ اما در فصل 
بعد از آن به تیم صبای قم پیوست؛ اما وجود آئین نامه ای در سازمان لیگ این اجازه را 
به دایی داد که با وجود فعالیت حرفه ای در باشگاهی دیگر دستمزدش از پرسپولیس 
را پیگیری کند. در واقع براساس قانون یک مربی اگر بعد از برکناری در باشگاه دیگر 
مشغول به کار شده و دستمزد بگیرد دیگر نمی تواند دستمزدش از باشگاه قبلی را بگیرد؛ 
اما همانطور که گفته شد آئین نامه سازمان لیگ و خلاء قانونی موجود باعث شد تا دایی 
همزمان با فعالیت در صبا بتواند در کمیته انضباطی درباره طلب سال سوم قراردادش با 

پرسپولیس علیه این باشگاه حکم بگیرد.
علی دایی در آخرین صحبت هایش در پاسخ به مذاکره با علی اکبر طاهری می گوید:» 

دیدار ما در دادگاه...«! 
دایی زمانی حاضر بود که با پرداخت مالیاتش که انگار بیش از صد میلیون تومان بوده 
است از مبلغ قراردادش با این باشگاه صرف نظر کند؛ اما وقتی بی توجهی مسئولان را 
دید برای مبلغ قرارداد سومین سالش هم اقدام کرد و حالا می تواند سه و نیم میلیارد از 

باشگاه پرسپولیس بگیرد.

مشکل فوتبال البرز با تهدید حل نمی شود

کولیوند: به جای سایپا، نگاهمان  روی اکسین باشد

خبر

اکسین بدهکار البرز یا
البرز بدهکار اکسین

مهرداد  تیموری

همه چیز از یک نشست خبری آغاز شد، نشستی که سرپرست هیئت فوتبال استان البرز 
خبر از بدهی تیم فوتبال اکسین البرز به این هیئت داشت، بدهی که آغازی بود بر حواشی 
این تیم آن هم قبل از بازی حساس مقابل فجر شهید سپاسی که فرصت مناسبی برای 

نزدیک شدن اکسین به صدر جدول رده بندی است.
مشایخی سرپرست هیئت فوتبال در این نشست خبری گفت: اگر اکسین تا قبل از این 
بازی بدهی خود را پرداخت نکند مانع برگزاری بازی آنها می شویم!. طرح این مسئله از 
سوی اعضای باشگاه اکسین و بسیاری از رسانه های ورزشی استان با عنوان تهدید تلقی 

شد.
در شرایطی که زحمات اعضای هیئت فوتبال استان البرز در برگزاری مسابقات ورزشی 
بر کسی پوشیده نیست، اما طرح این تهدید آن هم در این برهه جای بسی تعجب دارد! 
چراکه موضوع حمایت از بخش خصوصی در فوتبال را آن هم در این وضعیت اسفناک 

فوتبال کشور زیر سوال برده  می شود.
تیم فوتبال اکسین البرز حدود سه سالی می شود که با حمایت بخش خصوصی یعنی 
مجموعه سرمایه گذاری اکسین پا در عرصه فوتبال البرز گذاشت، فوتبالی که با رفتن 

سایپا غبار گرفته شده بود.
اکسین طی سه سال گذشته تنها شریان حیات فوتبال البرز بود، تیمی که لیگ دو متولد 
شد و در همان گام اول به لیگ یک راه یافت. طی دو فصل گذشته این تیم تلاش خود را 
برای صعود به لیگ برتر به کار گفته و انصافا از نظر مالی و امکانات تمام توان خود را برای 

اینکه البرز یک تیم لیگ برتری داشته باشد به کار گرفته است.
در شرایطی می توان گفت که اکسین در طول حیات خود در این استان بودجه ای بالغ 
بر ۲۰ میلیارد تومان را خرج فوتبال این استان کرده که هیچ سرمایه گذاری و تأمین 
منابعی از این استان ندارد و مدیران این باشگاه هدف خود را خدمت به فوتبال این استان 

اعلام کرده اند.
در این شرایط که اکسین تاکنون این حجم از هزینه را در این استان آن هم از جیب بخش 
خصوصی انجام داده است که سخن از درآمد زایی در این روزهای فوتبال بیشتر شبیه به 

سخنی طنز است تا واقعیت.
ورزش البرز این روزها بیش از گذشته نیازمند حمایت بخش خصوصی است و طرح چنین 

مسائلی هیچ هم جهتی با موضوع حمایت از بخش خصوصی در فوتبال ندارد.
البته شاید مسئولان هیئت فوتبال استان چنین هدفی از طرح این موضوع نداشته اند، 
اما آیا بهتر نبود برای مصلحت فوتبال این استان کمی آستانه تحمل خود را بیشتر کرده 
و فرصت بیشتری به این باشگاه که در فوتبال کشور در پرداخت هزینه ها به خوشنامی 

معروف است داده می شد.
آیا چنین رفتاری باعث دلسردی مدیران یک باشگاه خصوصی برای سرمایه گذاری در 

این استان نمی شود؟
رفتاری که شاید علت پشیمان شدن مدیران اکسین از تیم داری در البرز در ابتدای فصل 
هم از این مسئله بوده است که در نهایت با لطایف الحیلی دوباره از تصمیم خود پشیمان 

شده و به در این فصل هم به تیم داری پرداختند.
اما آنگونه که از سخنان مدیران باشگاه اکسین در پی این تهدید برآمده است، اکسین 
دیگر در البرز تیم داری نمی کند! یعنی تصمیم دارند این تیم را در نیم فصل مسابقات به 

شهری دیگر منتقل کنند!
شهری که خدمات و زیرساخت های رایگان در اختیار سرمایه گذار و باشگاه خصوصی می 

گذارد! کما اینکه نمونه چنین شهرهایی را در کشورمان کم نداریم.
باید منتظر ماند و دیدی عاقبت این تیم و تقابل مدیران هیئت فوتبال و باشگاه اکسین به 

چه نتیجه ختم می شود، آیا این نتیجه به نفع فوتبال البرز خواهد بود یا نه.

نقد روز

نگاه اول

چهره خوب:
حامیان ورزشی زلزله 

متاسفانه شب گذشته حادثه دلخراش زلزله 
در کرمانشاه و تبعات منفی آن در سرتاسر 
برخی  در  هایش  لرزه  و پس  استان  این 
شهرستان ها موجب سیاه پوشی کشور 

گردیده است. اما در این سیاهی ها شاید نقطه ی کوچک روشنی هم وجود داشته باشد و 
آن مشارکت همگانی تمام مردم برای کمک رسانی به هم نوعشان به ویژه حضور برخی از 
ورزشکاران است که همیشه در ترویج روح پهلوانی و معرفت تراز اول بوده اند و هستند... . 

برای بازماندگان این فاجعه آرزوی صبر داریم!

چهره بد:
جامپیئرو  ونتورا

تیم ملی ایتالیا پس از عبور از یک دوره 
کونته  آنتونیو  با  دوباره  فارسا  طاقت  ی 
توانست بخشی از شکوه نسبی اش را - 
حداقل با ارائه نمایش های تماشاگر پسند 

-  برگرداند. اما درست پس از ترک کونته بود که دوباره سیر نزولی آتزوری آغاز شد. تا 
جایی که برای صعود به جام جهانی به اما و اگر رسیده اند. اما و اگری که دور رفت آن با 
شکست یک بر صفر مقابل سوئد همراه بوده است. از همه ی این ها که بگذریم شاید بدتر 
از هرچیزی روحیه ی بازنده ی جامپیئرو ونتورا سرمربی تیم ملی ایتالیا باشد که گفته 
است: »با وجود اسپانیا در گروه رقابت های مقدماتی جام جهانی از همان پیش بینی می 

کرده که بعنوان تیم دوم به پلی آف برود!«

 چهره زشت:
دلالان نقل و انتقالات

باتوجه به نزدیک شدن به پایان نیم فصل 
اول هفدهمین دوره ی رقابت های لیگ 
برتر روز به روز به روزهای داغ و جذاب نقل 
و انتقالات نیم فصل نزدیک تر می شویم و 

تنوز مذاب دلالان نقل و انتقالاتی نیز داغ و داغ تر می شود. اسم های تکراری، لینک های 
تکراری و پول هایی که از این جیب به آن جیب می روند! در این شماره به طور مشخصی 
پیش از شروع نقل و انتقالات نیم فصل فوتبال »محض اطمینان« چهره ی زشت را لایق 

این عزیز دلالان می دانیم!

از هفته سیزدهم رقابت های لیگ دسته 
اول فوتبال کشور امروز و از ساعت ۱۴:3۰ 
دو تیم اکسین البرز و فجر سپاسی شیراز 
در استادیوم انقلاب کرج به مصاف هم 

می روند.
تا بدین جای  البرز  تیم فوتبال اکسین 
رقابت ها عملکرد خوبی داشته و با اینکه 
پیش از آغاز فصل زمان کافی برای انجام 
نداشته  تاکتیکی  و  بدنسازی  کارهای 
و  قبولی کسب کرده  قابل  نتایج  است، 
توانسته خود را به عنوان یک تیم مدعی 
معرفی کند. آنها هفته گذشته مقابل تیم 
صبا به برتری یک بر صفر دست یافتند و 
جایگاه خود را در جدول رده بندی ارتقاء 
بخشیدند، تیم فجر سپاسی نیز پس از 
شروع نا امید کننده ابتدای فصل رفته 

رفته خود را پیدا کرده است و توانسته 
رده  تا  و  نماید  کسب  مطلوبی  نتایج 
هشتم جدول خود را بالا بکشد، آنها نیز با 
پیروزی مقابل تیم مدعی ملوان در هفته 
دوازدهم مسابقات نشان دادند می توانند 
حتی جزو تیم های مدعی صعود به لیگ 

برتر باشند.
طلایی پوشان البرزی تا بدین جای کار 
در مصاف با حریفان دوازده گل به ثمر 
کرده  دریافت  نیز  گل  نه  و  اند  رسانده 
اند و با ۱9 امتیاز در مکان ششم جدول 
رده بندی حضور دارند اما طلایی پوشان 
شیرازی نیز در تقابل با رقبا ده بار موفق به 
عبور دادن توپ از خط دروازه شده اند در 
حالی که به همین میزان نیز گل دریافت 

کرده اند.

اکسینی ها از دوازده دیدار گذشته پنج 
شکست  سه  و  تساوی  چهار  پیروزی، 
پنج  نیز  اند، فجری ها  آورده  را بدست 
پیروزی، سه تساوی و چهار شکست را 
در کارنامه خود به ثبت رسانده اند. در 
این میان بازی های شاگردان لطیفی در 
خانه همیشه با امتیاز همراه بوده و این 
تیم شکستی را در ورزشگاه انقلاب کرج 
در پرونده ندارد و این آمار نشان می دهد 
فجر روز سختی را در کرج سپری خواهد 

کرد.
می توان گفت این دیدار برای دو تیم یک 
دیدار شش امتیازی محسوب می شود به 
این دلیل که هر کدام که موفق شوند سه 
امتیاز بازی را از آن خود کنند می توانند 
ضمن ادامه روند رو به رشد خود به جمع 

مدعیان نیز نزدیک تر شوند.
این  در  پیروزی  صورت  در  میزبان  تیم 
گیری  نتیجه  عدم  همچنین  و  دیدار 
چهارم  رده  تا  تواند  می  حریفان  سایر 
جدول صعود داشته باشد، تیم مهمان نیز 

چنانچه موفق شود سه امتیاز این بازی را 
از آن خود کند در صورت ناکامی سایر 
رقبا در کسب نتایج لازم می تواند به مانند 
تیم مقابل تا رده چهارم جدول خود را 

بالا بکشد!

اکسین - فجر؛ جدال طلایی پوشان

خیز اکسین برای رسیدن به صدر

قرارداد اومتیتی تمدید خواهد شد
به تازگی جلسه ای میان اومتیتی و برادرش با مدیران بارسا برای بهبود 

قرارداد او برگزار شده و قرار است قرارداد او ۲ سال دیگر و تا سال ۲۰۲3 تمدید 
شود و علاوه بر افزایش حقوق، بند آزادسازی او همانند تراشتگن به ۱۸۰ 

میلیون یورو برسد.

رئال مادرید از دست گرت بیل خسته شده است
آسیب دیدگی عجیب و طولانی مدت گرت بیل باعث شد تا صبر مسئولان 

و کادر فنی لوس بلانکوس به سر آید و طبق ادعای نشریه مترو، آنها دیگر از  
مصدومیت های ستاره ولزی خود خسته شده اند و قصد فروش این بازیکن 

ولزی را دارند.

پیشنهاد رکوردشکن چلسی به کاپیتان اینتر
کونته با وجود درخشش موراتا هنوز مشتاق است تا خط حمله تیمش 

را تقویت کند و در همین رابطه نشریه سان ادعا کرد که باشگاه لندنی خود را 
برای ارائه یک پیشنهاد ۱۱3 میلیون یورویی به منظور جذب مائورو ایکاردی 

در ماه ژانویه آماده می کند.

اولین خرید زمستانی اینتر قطعی شده است
به نظر می رسد دیگر باید رامیرس هافبک ۲9 ساله جیانگسو سونینگ را 

بازیکن جدید اینتر دانست. رامیرس که در حال حاضر در تیم جیانگسو سونینگ 
چین بازی می کند مشکلی برای این انتقال ندارد و طبق ادعای کوریره دلا 

اسپورت، این انتقال نهایی شده است.

لوکاکو: بازگشت زلاتان کمک زیادی به ما می کند
زلاتان که از فصل گذشته به علت مصدومیت از میادین دور است، در 

ژانویه به میادین بازخواهد گشت و رقیب لوکاکو در ترکیب یونایتد خواهد بود. 
حال لوکاکو از این موضوع استقبال کرد و گفت که این رقابت به او کمک 

خواهد کرد. وپا
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رویای دور رئال و بارسا برای جذب ستاره یوونتوس
باشگاه یوونتوس قصد دارد که با دیبالا قراردادی تا پایان دوران فوتبال 

او امضا کند. رئیس اجرایی باشگاه یوونتوس اعلام کرد که این باشگاه در حال   
بستن قراردادی جدید با دیبالا است؛ قراردادی که از جدایی او تا پایان دوران 

بازیگری اش جلوگیری می کند.

ستاره PSG به بایرن نخواهد رفت
جولیان دراکسلر، ستاره آلمانی پاری سن ژرمن شایعات انتقال به بایرن 

مونیخ را رد کرد و گفت: من فکر نمی کنم که باشگاه را در فصل زمستان یا 
تابستان ترک کنم. در حال حاضر در اواسط فصل با پاری سن ژرمن بوده و 

روی اهداف بزرگی که پیش رو داریم متمرکز هستم.

ویروس فیفادی گریبان ونگر را گرفت
الیویه ژیرو احتمالا قادر به حضور در دیدار این هفته تیمش برابر تاتنهام 

نخواهد بود. او در دیدار این هفته تیم ملی فرانسه برابر ولز موفق به گلزنی شد؛ 
اما مصدومیت از ناحیه ران پا باعث شده این ستاره 3۱ ساله اردوی خروس ها 

را ترک کرده و برای درمان راهی لندن شود.

سیتی، رقیب جدید یووه برای جذب امره جان
باشگاه منچسترسیتی رقیب جدید یوونتوس برای جذب امره جان، هافبک 

لیورپول است. نشریات انگلیس از ورود سیتی به این موضوع و تلاش آنها برای 
جذب امره جان خبر دادند. سیتی شرایط بسیار خوبی را با گواردیولا تجربه 

می کند و صدرنشین لیگ برتر و گروهش در چمپیونزلیگ است.

نام: رضا
نام خانوادگی: عباس زاده

شهرت: عمو رضا
اتهام: بی اخلاقی در مطبوعات

رئیس  زاده،  عباس  رضا  آقای  جناب 
مطبوعات  خانه  مدیره  هیئت  محترم 
قبل از هر چیز به خاطر احضارتان به 
دادگاه روزنامه »دنیای هوادار« با وجود 
مشغله فراوان و اینکه دوست ندارید از 
مدیره خانه  ریاست هیئت  میز  پشت 

مطبوعات بلند شوید! شرمنده ایم!
 بعد هم یک عذرخواهی به مخاطبانمان 
بدهکاریم که در دادگاه روزنامه »دنیای 
هوادار« امروز یک چهره ورزشی نداریم! 
اما خدایش این آقای رضای گل ما خیلی 

ورزشی ها رو دوست داره!
دادگاه  قاضی  عنوان  به  بنده  خب  اما 
کاغذی روزنامه دنیای هوادار مأمورم و 

معذور! جناب عباس زاده عزیز اتهام شما 
کاملا شفاف است. شما به عنوان رئیس 
هیئت مدیره خانه مطبوعات که با رای 
اهالی مطبوعات به این کسوت درآمده 
اید باید نماینده مطبوعات کرج در مقابل 
دولتی ها باشید. باید از حق مطبوعاتی 
ها دفاع کنید. باید اگر روزنامه یا نشریه 
ای در استان در حوزه ای موفق عمل 
کرد از او حمایت کنید، چراکه موفقیت 
مطبوعات استان موفقیت شماست. اما 
متأسفانه شما در جشنواره مطبوعات 
نه تنها نتوانستید نمره قبولی را بگیرید 
بلکه از آن طرف بوم هم افتادید! جایی 
که مانع ورود مقام عالی دولت در استان 
البرز که کیلومترها به احترام مطبوعات 
استان به مصلی امام خمینی )ره( آمده 
به همراهان  توصیه  در  اما شما  و  بود 
استاندار مانع ورود ایشان به غرفه روزنامه 
دنیای هوادار شدید تا این روزنامه نتواند 

از  این حضور، میزبانی خوبی  به پاس 
آقای استاندار داشته باشد.

جناب آقای عباس زاده با تمام احترامی 
در  شما  های  تلاش  و  کسوت  به  که 
باید  اما  هستم  قائل  مطبوعات  عرصه 
یکی دیگر از اتهامات شما را قرائت کنم! 
شما در جشن روز خبرنگار در شرایطی 
که مدیرعامل قانونی خانه مطبوعات بر 
مسند خود بود، برخلاف اساس نامه لوح 
های یادبود این روز را برای خبرنگاران 
امضا کردید! کاری که تعجب همگان را 
به دنبال داشت و این را در برخی ذهن 
های مخدوش متصور کرد که شما عشق 

امضا دارید!
و اما اتهام سوم، شما که رئیس ما هستید 
و باید الگوی همه روزنامه نگاران استان 
نامه  هفته  در  متأسفانه  باشید،  البرز 
خود )شهروند ما( تخلف قانونی دارید! 
به نحوی که بر اساس قانون مطبوعات 

در  دیگر  روزنامه های  از  برداری  کپی 
لوگوی یک نشریه فریب دادن مخاطب 
بوده و شما در لوگوی نشریه وزین خود 
از لوگوی روزنامه شهروند کپی برداری 
به  تخلف  قانون  نظر  از  که  اید!  کرده 
حساب می آید! این تخلف از شما که 
پیشکسوت و رئیس هیئت مدیره خانه 

مطبوعات هستید انتظار نمی رود.
و  کیفرخواست  متن  قرائت  پایان  در 
چون شما با ما قهر هستید و پاسخی 
در دفاع ندادید ما شما را به اجرای حکم 
ذیل محکوم می کنیم و چون توجیه 
این اتهامات برای دادگاه دنیای هوادار 
قابل هضم نیست از این رو شما حق 

تجدیدنظرخواهی هم ندارید!
۱-  از این پس حق حضور در نمایشگاه 
مطبوعات و همراهی با مدیران استان در 
این رویداد بزرگ فرهنگی را ندارید. مگر 
اینکه ابتدا با دسته گل به غرفه روزنامه 

دنیای هوادار مراجعه کنید!
۲-  تا زمانی که خانه مدیرعامل دارد، 
حق امضاء هیچگونه لوح و تقدیر نامه 

ای را ندارید!
3-  شما محکوم هستید که در اسرع 
وقت لوگوی نشریه خود را با یک فونت و 

سایز طراحی و تغییر دهید.
باید برای اینکه از مجموعه  ۴-  شما 
روزنامه دنیای هوادار دلجویی کنید با 
یک جعبه شیرینی به دفتر این روزنامه 
مراجعه و میهمان تحریریه این هفته ما 

باشید..

دادگاه دنيای هوادار

دادگاه دنیای هوادار ، هوادار متهمین مظلوم و بدون پارتی است به همین خاطر اشد مجازات آنها 
مهمان شدنشان در این ستون است و حداکثر محکومیت کاغذی

حذف نفت، حذف فوتبال ایران است

مهسا  تیموری

تیم فوتبال نفت تهران که پس از واگذاری به بخش خصوصی به نفت طلاییه تغییر 
نام داد به دلیل مشکلات متعدد مالی و عدم شفافیت اسناد و مدارک مالی اش، 
نتوانست علیرغم قهرمانی در مسابقات جام حذفی، فرصت حضور در لیگ قهرمانان 
باشگاه های آسیا را کسب کند و از گردونه رقابت ها حذف شد. شاید در ظاهر، عواقب 
این ناکامی به حساب تیم نفت و اعضای این تیم گذاشته شود اما واقعیت این است 
که ممانعت از حضور یک تیم ایرانی در پیکارهای آینده لیگ قهرمانان آسیا به دلیل 
عدم همخوانی شرایط مدیریتی و مالی آن با قوانین اعلام شده از سوی AFC به 
منزله ناکامی و حذف فوتبال ایران می باشد و عواقب ناشی از این کار به عهده همه 

فوتبال ایران خواهد بود.
واگذاری نفت به بخش خصوصی به دلیل آنکه مالکان جدید این باشگاه از توان مالی و 
اجرایی لازم برای تملک یک تیم حرفه ای برخوردار نبودند، از اول اشتباه بود ولی گناه این 
ندانم کاری را نباید به حساب مدیریت جدید نفت بگذاریم بلکه مقصر اصلی فدراسیون 
فوتبال و سازمان لیگ»حرفه ای« هستند که قوانین مربوط به شرایط تیم های حرفه ای 
را نادیده می گیرند و به هر تیمی بدون آنکه شرایط لازم را احراز کرده باشد، مجوز شرکت 

در لیگ حرفه ای را می دهند. 
نفت حتی پیش از واگذاری هم فاقد شرایط حرفه ای بود اما وابستگی اش به وزارت 
نفت این خوشبینی را به وجود آورده بود که ممکن است امکان رفع مشکلات که 
عموما مالی است، فراهم شود اما با واگذاری زردپوشان تهرانی به بخش خصوصی 
بدون مطالعه و بررسی کارشناسانه از سوی هردو طرف ماجرا یعنی فدراسیون فوتبال 
و مدیریت سابق باشگاه نفت از یک سو و خریدار جدید از سوی دیگر، تیرخلاص به 
سمت این تیم قدیمی شلیک شد تا احتمالا در مسیر حذف تدریجی و نابودی کامل 
قرار بگیرد. یعنی همان مسیری که راه آهن در آن قرار گرفته و احتمالا تا یکی دو 
فصل دیگر، نامی از راه آهن و پیشینه پر افتخار آنها در فوتبال باشگاهی مان باقی نماند. 
هرچقدر که تیم ملی فوتبال کشورمان در آسیا پرطمطراق و شایسته ظاهر می شود، 
بعضی از نمایندگان باشگاهی مان با ندانم کاری خود اندک »آبرویی« برای فوتبال ایران 

باقی نگذاشته اند. 
موفقیت در رقابت های باشگاهی و کسب سهمیه حضور در لیگ قهرمانان آسیایک افتخار 
است اما بعدا به دلیل عدم توان مالی و عدم همخوانی با قوانین فوتبال آسیا که چندان 
هم سخت و غیر قابل تحقق نیست، اجازه شرکت در مسابقات را پیدا نکنی یعنی اوج بی 
برنامگی و بی اطلاعی از قوانین و شرایط حاکم بر فوتبال باشگاهی که متاسفانه »نفت« 

به این مرحله رسید.

یادداشت

رئیس اتاق اصناف استان البرز و عضو هیات مدیره 
تیم فوتبال اکسین البرز گفت که با حاشیه های 
ایجاد شده و در صورت حل نشدن آن، می توان 
به جرات گفت که فاتحه فوتبال استان خوانده می 

شود.
حمید کریمی در خصوص مسایل مطرح شده 
در هیات فوتبال البرز مبنی بر اینکه در صورت 
پرداخت نشدن بدهی اکسین به هیات فوتبال 
اجازه بازی روز سه شنبه با فجر سپاسی به این 
تیم داده نخواهد شد، اظهار داشت: اکسین البرز 
تنها نماینده این استان در لیگ دسته ۱ کشور 
است، هیات فوتبال در شرایطی که تنها ۲ روز به 
بازی با فجر سپاسی مانده باید ما را حمایت کند 
نه اینکه با مطرح کردن چنین مواردی تیم را به 

حاشیه ببرد و سبب ایجاد بی انگیزگی شود.
وی اضافه کرد: اکسین البرز برای پرداخت بدهی 
خود به هیات فوتبال هیچ مشکلی ندارد و آماده 

نبودن قرارداد سبب تاخیر در این پرداخت شده، با 
این وجود نیاز به این همه آبروریزی نبود.

کریمی با بیان اینکه اکسین البرز در شهر خودش 
غریب مانده است، گفت: اکسین متعلق به کرج 
و همین استان است، تا کنون حتی یک ریال 
از تعهدات ما عقب نیفتاده است، در کل کشور 
فوتبال همین مشکلات را دارد اما در دیگر استان 
های کشور همه دست به دست هم می دهند تا 
فوتبال شان را نجات بدهند، اما در البرز ۲ روز 
مانده به بازی، تیم را به حاشیه می برند، آیا واقعا 
عده ای به دنبال این هستند که در بازی با فجر 

سپاسی شکست بخوریم؟
وی ادامه داد: باشگاه های بزرگی مانند پرسپولیس 
و استقلال هم بدهی دارند، البته بدهی ها باید 
از سوی  مهم  این  که صددرصد  پرداخت شود 
هیات مدیره اکسین در همین هفته اتفاق می 
افتد، اما در موقعی که تیم نیاز به آرامش دارد 

حاشیه بردن تیم هیچ دردی را دوا نمی کند.
عضو هیات مدیره فوتبال اکسین البرز افزود: هیات 
باید کمک کار  به عنوان متولی ورزش  فوتبال 
باشد، عملکردها نباید به گونه ای باشد که افرادی 
که برای ارتقا ورزش استان با هزینه شخصی شان 
فعالیت می کنند را از کرده خودشان پشیمان 

کنیم.
کریمی ادامه داد: این روزها، زمان نتیجه گرفتن 
از یک سال فعالیت تیم است و 3 امتیاز می تواند 
برای ما بسیار سرنوشت ساز باشد، اکسین البرز 
نیاز به آرامش و حمایت دارد نباید به گونه ای 
رفتار کنیم که تنها نماینده البرز در لیگ دسته ۱ 

کشور از این استان برود.

۲ روز مانده به بازی اکسین برخی حاشیه سازی کردند

حمید کریمی: باید فاتحه فوتبال البرز را خواند

برخی  اینکه  بیان  با  البرز  اکسین  تیم  سرمربی 
به دنبال سهم خواهی از مالکین باشگاه اکسین 
هستند گفت: تیم اکسین از این پول ها به کسی 
مشکلات  اینکه  بیان  با  لطیفی  علی  نمی دهد. 
اکسین البرز را به دو بخش باید تقسیم کرد، اظهار 
داشت: بخش اول بحث فنی است و موضوع بعدی 
هیچ  تاکنون  تعارف  بدون  و  است  فوتبالی  غیر 
اهمیتی به تیم اکسین در استان البرز داده نشده 

است.
گروهی  و  هیچ شخصی  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
حمایت جدی از این تیم نکرد، افزود: برخی به 
دنبال سهم خواهی از مالکین باشگاه اکسین هستند.

سرمربی تیم اکسین البرز با اشاره به اینکه تیم 
اکسین از این پول ها به کسی نمی دهد، گفت:  
اینکه اکسین  به هیئت فوتبال بدهکار است جای 
خود را دارد ولی تمام هیئت های فوتبال سراسر 
کشور به تیم هایی بومی استانی کمک می کنند  

ولی در البرز  مطالبه مالی نیز دارند.
وی با بیان این مطلب که بعد از صعود اکسین به 
لیگ برتر افرادی شروع به گرفتن عکس یادگاری 
با تیم می کنند، ادامه داد: هیئت  فوتبال تاکنون 
در رختکن تیم اکسین نیز حضورپیدا نکرده ولی 
بنده چند  بار با هیئت  فوتبال صحبت کردم؛ توقع 
وجود ندارد قبل از بازی مهم با فجرسپاسی این 
صحبت ها ضد اکسین بیان شود. لطیفی با اشاره 
به این موضوع که سرمربی تیم اکسین بومی البرز 
نیست، گفت: این صحبت که مربی تیم اکسین 
بومی نیست »فاجعه« است و امروزه با پیشرفت 

فوتبال دیگر مرزی برای مربیگری جود ندارد.
وی با اشاره به بازی با فجر خاطرنشان کرد: آقابابایی 
اثر  بر  نیز  یعقوبی  حافظ  و  محرومیت  دلیل  به 
مصدومیت در ترکیب تیم حضور ندارند تیم کاملا 
تکمیل نیست اما شناخت خوبی از تیم فجرسپاسی 

داشته و به دنبال کسب سه امتیاز بازی هستیم.

سرمربی اکسین البرز:

برخی به دنبال سهم خواهی از اکسین هستند

فردیس،  کرج،  های  شهرستان  مردم  نماینده 
اشتهارد و آسارا در مجلس شورای اسلامی گفت: 
تهدید راه حل مناسبی برای حل مشکل در فوتبال 

استان البرز نیست.

تهدید راهکار مناسبی برای حل مشکل در 
فوتبال البرز نیست

محمد جواد کولیوند در جمع خبرنگاران درخصوص 
مسایل مطرح شده در هیات فوتبال البرز مبنی بر 
اکسین  بدهی  نشدن  پرداخت  صورت  در  اینکه 
به هیات فوتبال اجازه بازی روز سه شنبه با فجر 

در  افزود:  نخواهد شد،  داده  تیم  این  به  سپاسی 
صورتی که اکسین البرز بدهی دارد، هیات مدیره 
باید بررسی و در چارچوب قانون پرداخت کند و در 
صورت پرداخت نکردن راههای زیادی برای وصول 

آن وجود دارد.
وی اضافله کلرد: یکلی از راه هلای پرداخلت 
بدهلی، منلع بلازی اسلت، املا بله جز ایلن راه 
هلای دیگلری نیلز وجلود دارد که می تلوان از 

طریلق آنهلا اقلدام کرد.
کولیوند گفت: لزومی ندارد که این موارد اختلافی 
به جامعه کشانده شوند و راه حل منع بازی را باید 

به عنوان گزینه آخر قرار بدهیم.
وی ادامه داد: منع بازی، آسان ترین راه حل است 
که مشکلات انگیزشی برای بازیکنان و تیم ایجاد 

می کند.
مثبت  های  نگاه  علیرغم  اینکه  بیان  با  کولیوند 
موجود در سطوح بالا مدیرعامل مجموعه ورزشی 
سایپا مخالف این تیم به البرز هستیم، گفت: به 
نظرم با وجود باشگاهی به نام اکُسین در البرز باید 
تمرکز وحمایت مان را بر روی این تیم بگذاریم و در 
جهت تبدیل شدن به یک باشگاه بومی و مردمی 

حمایت های لازم را صورت دهیم.
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فرهنگ

فرار رو به جلو از کلیشه های خسته کننده!

جدول ارزشگذاری فیلم های پرمخاطب شش ماهه نخست سال

پارسا بیک - »نگار« جدیدترین ساخته رامبد جوان 
سینمایی  است.فیلم  اکران  حال  در  که  است  مدتی 
نگار پس از اسپاگتی در هشت دقیقه، پسر آدم دختر 
حوا و ورود آقایان ممنوع چهارمین اثر رامبد جوان در 
نگار  بازیگرانی چون  آفرینی  نقش  با  کارگردان  مقام 
آتیلا  حقیقی،  .مانی  فروتن،  محمدرضا  جواهریان، 
پسیانی، اشکان خطیبی و... است که نوید ایجاد دوباره 

تنوع ژانر در این سینمای ژانر گریز را می دهد.
دربست  ایران  سینمای  که  است  سالی  چند  اکنون 
در خدمت ژانرهای درام و کمدی بوده است و %9۰ 
تولیدات سینمایی سالانه در این دو ژانرتولید می شود 
و فقط ۱۰% این آثار در سایر ژانرهای پر مخاطب دیگر 
ساخته می شود. برای توجه به فیلم نگار، همین تلاش 
کافی  ایرانی  سینماروی  مخاطبان  ذائقه  تغییر  برای 
است. البته این تحسین به معنای بی نقصی و مانع از 
پرداختن به ضعف های احتمالی فیلم نمی شود. اما این 

نکته اساسی را یاد آوری می کند که جسارت فیلمسازان 
ما برای ورود به فضاهای متنوع و تجربه های بکر و 
جدید فرم های بصری و سینمایی دست نخورده در 

کشور ما می تواند مثل نگار، موفقیت آمیزباشد.
این تنوع ژانر بیشتر در سینمای آمریکا 
آسیایی  کشورهای  همین  حتی  و 
مشهود  جنوبی  کره  و  ژاپن  نظیر 

است و همین عدم گوناگونی آثار 
پر  سبب  ایران  درسینمای 

شدن سبد هنردوستان 
دیگر  محصولات  از 
باعث کشورها و همچنین 
پیشرفت  عدم 
ایرانی  سینماگران 
ژانرها  سایر  در 

میشود.

حال پس از مدت ها یکنواختی در سینمای ایران رامبد 
جوان با فیلم نگار قدم در ایجاد تنوع و گوناگونی در 
سینمای ایران نهاده - که البته زحمات بی نظیر مانی 
حقیقی در »اژدها وارد می شود« هم تحسین برانگیز 
است - با صرف نظر کردن از برخی نواقص به جرات 
می توان گفت این کارگردان خدمت 
بزرگی به سینمای ایران کرده 

است.
سکانس  همان  از  »نگار« 
آغازین با سایر فیلم هایی 
تولید  امروزه  که 
می شود  متفاوت  
اینکه  با  است  
اکثر  امروزه 
آثار  سینماگران 
کم  و  آپارتمانی 

دردسر را که در همان سکانس های ابتدایی شخصیت 
های فیلم و زندگی روزمره شان مورد معرفی قرار می 
گیرد می پسندند اما در آعاز نگار می بینیم که پلیس 
در حال بررسی صحنه جرم می باشد بی آنکه هنوز 
شخصیت ها معرفی شوند و همین امر مخاطب را به 
درگیری با فیلم و ارتباط با اثر وا می دارد و همینطور در 
طول فیلم نقش اصلی لحظه ای در واقعیت و لحظه ای 
در رویا به سر می برد و مخاطب دائما دچار کشمکش و 
درگیری با خیال و واقعیت شده و این روند باعث جذب 
مخاطب می شود حال آنکه در این بین اتفاقات خارق 

عادت هم رخ بدهد.
در پایان شایان ذکر است که بگوییم رامبد جوان با 
ساخت این اثر نشان داده که سینما را خوب می شناسد 
و اینبار فیلمی کاملا متفاوت با آثار قبلی خود ساخته 
و می توان گفت که تا حد زیادی در این تغییر سبک 

موفق بوده است. 

مهدی  تیموری

یکی از اتفاقات بحث برانگیز هفته ی گذشته که جنجال 
های عجیبی را هم به پا کرد فعالیت گسترده از سوی 
»پلیس امنیت عمومی تهران« و »ستاد صیانت از آثار 
سمعی و بصری وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی« در 
وهله اول جهت جمع آوری و سپس نابودسازی بیش 

از ۱۰ میلیون دی وی دی فیلم های سینمایی تحت 
عناوینی چون »مبتذل«، »مستهجن«، »غیرمجاز« و... 

در یک مراسم باشکوه )!( رسمی بود. 
اینکه برخی مسئولین پس از سال ها به یاد فرهنگ 
سازی افتاده اند شاید بحث اصلی ما نباشد اما بی ربط 
هم نخواهد بود. سال هاست که در کشور ما قانون 
مظلوم »کپی رایت« فقط بر روی کاغذ وجود خارجی 
داشته است. حتی مدت هاست که شاهد حضور عادی 
و بی دردسر دستفروشان کنار کوچه و معابر هستیم 
که فیلم های روز دنیا را از کیفیت پرده ای تا بهترین 
کیفیت به فیلم بازان بر بصورت کپی و قاچاق بر روی 

دی وی دی عرضه می کنند.
اینکه چه اتفاقی افتاده که به یکباره بساط جمع آوری 

و معدوم سازی این آثار به این شکل فراهم می شود 
جای بحث فراوانی دارد. اما برای نگارنده مطلب جالب 
تر از هرچیزی این است که اساسا برچسب »مبتذل« 
از کجا آمده است؟! چه کسی با چه عنوان و چه حقی 
به خود این اجازه را داده است تا این واژه را بر روی 
خیل عظیمی از شاهکارهای تاریخ سینما-مجموعه 
پولانسکی«،  »رومن  گدار«،  لوک  »ژان  از  آثاری 
»فرانسیس فورد کوپولا«، »مارتین اسکورسیزی«و 
»وودی آلن« و...« و حتی آثار فاخر عصر جدید مثل 
»سکوت« که اگر با هر تفکر و منطقی بررسی شود 
کوچکترین نشانی از ابتذال را در آن نمی توان یافت 

بچسباند؟ 
متاسفانه این موقعیت زمانی »گروتسک« تر می شود 

که متوجه حضور مجموعه آثار برخی از فیلمسازان 
»ناصر  آقایان  یعنی  خودمان  سینمای  پیشکسوت 
تقوایی«، »مسعود کیمیایی«، »داریوش مهرجویی« 
و... که هر یک دارای مولفه های خاص خود هستند 
و سالیان درازی است که مهر خود را بر پیکره ی این 
سینما زده اند می شویم. بله! شاید عمق فاجعه را تا 
همین جا بتوان اندازه گیری کرد و عذر بدتر از گناه هم 
جایی است که یکی از افراد می گوید این برچسب در 

جای اشتباهی زده شده است...!
ای کاش اگر فیلمی هم جمع آوری می شود به علت 
اجرای قانون حق تکثیر باشد. البته باتوجه به مطرح 
شدن بحث اکران فیلم های خارجی می توان تا حدی 
به اجرای این عمل تحت عنوان این قانون امیدوار بود 
و نه صرفا با عناوین عجیب و غریب و فرامتنی مثل 
»مبتذل« و از این دست برچسب ها که معمولا عاری 
از منطق هستند و جایی در عالم هنر و سینما نخواهند 
داشت. شاید همه آلودگی باشد این ایام اما همه ی ما 

با »امید« تنفس می کنیم ... .

شنوندگان عزیز: فیلم های »مبتذل« معدوم شد!

همه »آلودگی« ست این ایام...!؟ فصلی برای تغییر در 
گیشه های هنر هفتم

تیلدا  حسینی

عرصه هنر این کشور هر از گاهی دستخوش موجی از تصمیمات و تغییرات به  جا و نا به 
جا می شود و هم پای آن جریانی از  تبادل نقد و پیشنهاد بین مخالفین و موافقین به پا 
می شود. بسیاری از این ایده ها در بازه زمانی متفاوت مرتبا به جریان می افتد، اوج می گیرد 
و پس از خیزشی بلند کم کم به ساحل فراموشی سپرده می شود؛ مجددا با گذر زمان در 

سیکلی متغیر این موج به پا می خیزد که روزی دوباره فرو بنشیند. 
یکی از این جریانات، موضوع اکران فیلم های خارجی در سینماهای ایران است که پس 
از چند سال دوباره مطرح شده و  هر یک از طرفداران سینما از دیدگاه خود به آن 
می نگرد. از مقامات و مسئولین عالی رتبه سینمای ایران گرفته تا منتقدین و مردم عادی 
نظر و دیدگاه خود را بیان کرده اند که اگر با دیدی منصفانه به این نقدها نگریسته شود، 
به بسیاری از شکاف ها و رخنه هایی که در طول سالیان بر بدنه سینمای ایران وارد شده 

است، پی می بریم. 
از یکسو اقتصاد سینمای ایران آنقدر دچار مشکلات متعدد شده است که در بعضی از 
سالن های سینما اقدام به برگزاری کنسرت و نمایش کرده اند! و این زنگ خطر چند 
کاربره شدن سالن های سینما را به صدا درخواهد آورد، گرچه این زنگ از مدتها قبل به 
صدا درآمده. این درحالیست که بسیاری از سینماهای کشور با کمبود فضای اکران روبرو 

هستند و چنین تغییری در کاربری چندان خوشایند نیست. 
از سوی دیگر بحث بر سر این است که به اکران فیلم های خارجی باید به چشم فرصتی 
برای رونق اقتصادی هنر هفتم نگریست یا آن را تهدیدی جدی در گردش چرخ اقتصاد 
صنعت سینما دانست. بحث های حقوقی از جمله حق کپی رایت، بحث های تخصصی از 
جمله دوبله و بحث های فرهنگی از جمله ممیزی در پوشش، دیالوگ و غیره تنها بخشی 

از آن چیزیست که صاحبان فن و متولیان فرهنگ را نگران کرده است. 
باید پذیرفت نه انزوای صرف از جامعه جهانی درست است و نه افسار این تغییرات ناگزیر 
جامعه را به دست احساسات و تصمیمات لحظه ای سپردن. شاید زمان آن فرا رسیده 
است که از این حاشیه امن خویش کمی خارج شویم و با درایت در انتخاب فیلم های با 
کیفیت، پرمحتوا و موافق با فرهنگ جامعه ایرانی به مخاطبین فرصت انتخاب بیشتری 
و به تهیه کنندگان میدان رقابت وسیع تری ارائه دهیم تا بدون این که ضرر بیشتری به 
اقتصاد این صنعت پرمخاطب وارد شود گره ای نیز از کلاف سردرگم اقتصاد معیوب هنر 

هفتم در ایران باز شود.

یادداشت

»جاودانگی« بهترین فیلم جشنواره بوفالو شد
فیلم سینمایی »جاودانگی« به کارگردانی 
مهدی فرد قادری و با بازی آنا نعمتی موفق 
به دریافت جایزه بهترین فیلم درام جشنواره 

»رویاها« بوفالو در نیویورک آمریکا شد
این فیلم پیش از این موفقیت جهانی زیادی 
کسب کرده بود. فقیهه سلطانی، علیرضا 

استادی، مارال فرجاد و سودابه بیضایی از دیگر بازیگران این فیلم 
سینمایی هستند و این فیلم در یک تک پلان سکانس و در ۱۴۵ دقیقه 

فیلمبرداری شده است.

کریستوفر نولان عذرخواهی کرد
کریستوفر نولان با انتشار بیانیه ای رسما از 
شبکه نتفلیکس به خاطر مصاحبه اخیر خود 
در مورد سیاست های این شبکه عذرخواهی 
کرد. اودر یک مصاحبه به شدت از استراتژی 
تجاری نت فلیکس انتقاد و آن را به تلاش 
نابودی کسب و کار سینماها متهم  برای 

کرده بود.

ملک جهان خزائی داور جشنواره
 کلکته هند شد

از ۱9  کلکته  فیلم  المللی  بین  جشنواره 
نیم  و  یک  از  بیش  حضور  ماهبا  آبان 
میلیون تماشاچی و بسیاری دیگر از دست 
اندرکاران سینمای بالیوود هنرمندان سینما 
آغاز شد.داوران این بخش از جشنواره خانم 
ها شهانا گزوامی )بازیگر( از هند، یاسین 

اوگلو )کارگردان( از ترکیه، ملک جهان خزاعی )مدیر هنری( از ایران 
و آقایان العرب علوی )منتقد( از مراکش و میروژوب و کوریک )منتقد( 

از صربستان هستند.

اخبار کوتاه

/  نام فیلم  نهنگ عنبر ۲اکسیداننگارخفه گیبرادرم خسرورگ خوابساعت پنج عصرماجرای نیمروزنام نویسنده  

  مهدی تیموری
-احمد شاهوند

-- لیلا  برآغوشی

-زرنوش محمدی

  محمدحسین  سیفی
آرمین همتی

 بی ارزش متوسط خوب خیلی خوب عالی

دار
هوا

ستا 
این

به همه مردم ایران مخصوصا بازماندگان این حادثه تلخ تسلیت می گم دوازده سال گذشت ...
... خواهش می کنم از کمکهاتون برای مناطق زلزله زده دریغ نکنید.

من لای این همه سنگ و خون، ردی از مهر نمی بینم

)  مخابرات منطقه البرز (

تانوما چیست؟          
 FTTH/B(FIBER TO THE BUILDING HOME( سرویس
به معنی “فیبرنوری تا ساختمان/خانه ” می باشد. این سرویس 
به تکنولوژی جدیدی اطلاق می شود که به جای استفاده از 
کابل مسی از فیبر نوری برای انتقال اطلاعات تا ساختمان و یا 

محل مشتری بهره می برد و می توان سرویس های گوناگونی 
از جمله تلفن، اینترنت، سرویس های چند رسانه ای و دیگر 
سرویس های بر بستر دیتا را با سرعت و کیفیتی بسیار بالاتر از 

کابل مسی در اختیار مشترکین قرار داد. 

مزایای استفاده از تانوما
 پهنای باند اینترنتی و تعداد خطوط تلفن دلخواه
  قابلیت استفاده از سرویس های دیتای متنوع 

مخابراتی و غیر مخابراتی
 حذف کلیه کابل های مسی ارتباطی

 ارتباط صوتی و تصویری با کیفیت بالا
 طول عمر بالاتر نسبت به کابل های مسی

 افزایش چشمگیر پایداری ارتباط
 کاهش نویز

بسته های تخفیفی حجم اضافه 
برای سرویس های پیش پرداخت

)GB( ترافیک)مدت اعتبار از زمان تعرفه )ریال
فعال سازی

50GB7.۵00.0002 ماه

100GB1.2۵0.0004 ماه

250GB2.7۵0.0006 ماه

500GB4.600.00012 ماه

پیش پرداخت سرویس های فیروزه )ریال(
قسط چهارم ، چهارمین صورتحسابقسط سوم ، سومین صورتحسابقسط دوم ، دومین صورتحسابقسط اول ، اولین صورتحسابپیش پرداخت سرویسکل هزینه اولیه بسته

6.000.0002.000.0001.000.0001.000.0001.000.0001.000.000فیروزه ۱

8.000.0004.000.0001.000.0001.000.0001.000.0001.000.000فیروزه ۲

9.000.000۵.000.0001.000.0001.000.0001.000.0001.000.000فیروزه 3

11.000.0007.000.0001.000.0001.000.0001.000.0001.000.000فیروزه ۴

11.000.0003.000.0002.000.0002.000.0002.000.0002.000.000فیروزه ۵
 

 هزینه  هر گیگ اضافی برای مشترکین
   )به جز مشترکین پیش پرداخت( 12.000 ریال است. 

 هزینه  ها به ریال است.

 در فاز اول سرویس های فیروزه 2 و 3 
واگذار نمی شود.

  در صورت تغییر تعرفه سازمان تنظیم 
خرید

 اعتبار جدید با قیمت جدید خواهد بود.

طرح های تانوما           

سرعتنوع پرداختبسته
فیبرکشیONTسرعت سرویس اسمی

 داخلی
ترافیک ماهیانه

)GB(
تعرفه ماهیانه

)ریال(
پیش پرداخت اولیه

)ريال(

مدت 

قرارداد
توضیحات

-------2M Up to 17 Mپیش پرداختتغییر بسته

مکالمه رایگان درون استانی برای یک خط تلفن۱ سال-2M Up to 16 M--5GB120.000پس پرداخت-

مکالمه رایگان درون استانی برای یک خط تلفن۱ سال-16MUp to 50 M--50GB600.000پس پرداختمروارید 1 

مکالمه رایگان درون استانی برای یک خط تلفن۱ سال -16MUp to 100 M100GB   1.100.000پس پرداختمروارید 2

هر ماه یک هفته اینترنت رایگان از روز خرید۱ سال-16MUp to 100 M--100GB1.100.000پس پرداختالماس 1

مکالمه رایگان درون استانی برای یک خط تلفن۲سال16MUp to 50 M--30GB1۵0.0006.000.000پیش پرداخت و پس پرداختفیروزه 1

مکالمه رایگان درون استانی برای یک خط تلفن۲سال16MUp to 50 M-30GB1۵0.0008.000.000پیش پرداخت و پس پرداختفیروزه 2

مکالمه رایگان درون استانی برای یک خط تلفن۲سال16MUp to 50 M-30GB1۵0.0009.000.000پیش پرداخت و پس پرداختفیروزه 3

مکالمه رایگان درون استانی برای یک خط تلفن۲سال16MUp to 50 M30GB1۵0.00011.000.000پیش پرداخت و پس پرداختفیروزه 4

مکالمه رایگان درون استانی برای یک خط تلفن۲سال16MUp to 50 M30GB1۵0.00011.000.000پیش پرداخت و پس پرداختفیروزه ۵

  به هر یک از متقاضیان بسته های فوق حداکثر ۵ 
خط SIP Phone  با هزینه اتصال 1.000.000 ریال واگذار 
می شود و هزینه اتصال خطوط بیشتر مطابق با تعرفه 

مصوب تلفن ثابت محاسبه می گردد.
 FTTO در صورت درخواست مشتری برای راه اندازی  
و پیاده سازی سرویسهای غیر مخابراتی، هزینه توسط 

مشتری پرداخت خواهد شد.
 تلفن های درحال کار در محل بدون هزینه قابل 

برگردان می باشند.
عهده  بر  داخلی  فیبرکشی  که  هایی  سرویس    
ارایه  هایی  ساختمان   به  تنها  باشد،  می  مخابرات 
می شود که تمامی واحد های آن درخواست دریافت 

آن سرویس را داشته باشند.

جهت کسب اطلاعات بیشتر با 2020 تماس بگیرید

فیلم روز:
نگار )رامبد جوان(
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اقتصاد

سهم البرز از کریدور 
حمل ونقل ترانزیتی

مهرداد  فرشیدی

»البرز« استانی تازه تأسیس و روبه  رشد است. اگرچه مساحت استان 
البرز در مقایسه با سایر استان های ایران کم است اما جمعیت انبوه 
ساکن در استان البرز و ضریب نفوذ جمعیت بالایی که البرز از آن 
برخوردار است، لزوم توجه به توسعه زیربنایی و ایجاد اشتغال در این 

استان را بیش از پیش کرده است.
همواره هرگاه سخن از توسعه زیربنایی در جهت اشتغال به میان 
به توسعه صنعتی درجهت  برنامه ریزان  و  می آید، توجه مدیران 
افزایش اشتغال جلب می شود درصورتی که حرکت های زیربنایی 
در صنعت مستلزم سرمایه گذاری وسیع و زمان مناسب برای اجرای 
طرح های صنعتی است ضمن آنکه مباحث بازاریابی درجهت عرضه 
صحیح و انتخاب بازار هدف مناسب نیز ازجمله اصول مدیریت و 
برنامه ریزی در صنایع مختلف است ولی آنچه که در این برهه تأثیر 
سریع و زود هنگام در مبانی اشتغالزا دارد، خدمات و مباحث مرتبط 

با آن است.
متأسفانه در کشورمان موارد بسیاری در مباحث »خدمات« وجود 
دارد که از دید مسئولان و برنامه ریزان پنهان مانده است به ویژه 
باتوجه به طرح ترانزیتی کریدور شمال به جنوب که درطول مسیر 

پررونق خود حتما باید از منطقه البرز عبور کند.
باتوجه به قابلیت های ریلی استان البرز و ایجاد بخشی از مراکز 
تعمیراتی راه آهن در شهرستان کرج می توان اشتباه کرج را به یکی 
از باراندازهای اصلی ریلی و به عبارت ساده تر »بندر خشک« تبدیل 
نمود تا با ایجاد بخش های متعدد خدماتی نسبت به رونق اقتصادی 

البرز و اشتغال ناشی از آن همت گمارد.
البرز علاوه برآنکه در مسیر ریلی کریدور حمل  و نقلی شمال - 
جنوب قرار دارد، همین نقش را در کریدور شرق به غرب هم که نام 

جاده ابریشم ریلی را به خود گرفته است ایفا می کند.
مسیر ریلی کریدور شمال- جنوب از از بندر چابهار )درصورت تکمیل 
مسیر ریلی( و بندرعباس آغاز می شود و باعبور از تهران - کرج 
و قزوین به مسیر ریلی در دست احداث قزوین به رشت متصل 
می گردد ضمن آنکه کریدور ریلی جاده ابریشم هم از چین آغاز 
و پس از عبور از مسیر ریلی کشورهای قرقیزستان، ازبکستان و 
ترکمنستان، از طریق مرز مراوه تپه و شبکه ریلی استان های گلستان 
و مازندران مجددا در تهران و البرز به شبکه ریلی شمال )قزوین، 
رشت و آستارا( و شبکه شمال غرب )تبریز - جلفا( و همچنین 
)تبریز، مرزرازی، ترکیه( متصل می گردد بنابراین تهران و البرز نقطه 
اصلی اتصال ریلی در کریدورهای مهم ترانزیتی که از ایران عبور 
می کنند، محسوب می شوند و باید از این بابت بهترین بازدهی را در 

منطقه داشته باشند.

از حبس ثروت تا عدم مدیریت مالی؛

ثروتی سرگردانی که از گردونه اقتصاد 
خارج شد

تیلدا حسینی - در طول تاریخ طلا نقش مهمی در زندگی بانوی شرقی بازی کرده که جا 
دارد از منظر اقتصادی نیز به آن نگریست. 

از دیرباز این عنصر سرخ به دلیل ماهیت گرم و درخشانی که داشت با بشر همراه شد و 
البته با بانوان همراه تر ! به دلیل خاصیت دارویی اش برای زنان بیشتر توصیه شد ولی وقتی 
با غبار ناخوشایند »تجملات « مطلاتر شد سبب شد خاصیت دارویی آن به یک رسم و از 
یک رسم به یک »باید غیر ضروری« برسد؛ به نحوی که هر چه ارزش آن در بازار جهانی 

بیشتر شد، میزان تقاضا برای خرید و مصرف تزئینی آن نیز افزایش یافت.
 چندی پیش که بازار ایران از انواع بدلیجات و نقره و سنگهای تزئینی اشباع شده بود و 
نسل جوان از مصرف هر نوع طلای زینتی پرهیز می کرد با افزایش سرسام آور قیمت طلا 
گرایش کاذبی برای خرید آن اوج گرفت و ما را با این سؤال مبهوت کرد که »آیا ارزش 
یک بانو را میزان طلا و جواهرات وی تعیین می کند؟  و آیا این ارزش با قیمت بازار جهانی 
تخمین و تعیین می شود که بسیاری حاضرند با ضرر فراوان به خرید طلای دست دوم 

مبادرت کنند، مبادا از این چرخه رقابت ناسالم دور بمانند؟« 
در حالیکه زنان مشرق زمین با انواع طلا و جواهرات سرگرم هستند؛ زنان دیگر کشورها به 
این شدت به داشتن طلا عشق و حرص نمی ورزند. این تفاوت را در ظاهر و آرایش زنان نیز 
می توان یافت که در ینگه دنیا بیشتر به تغذیه و بهداشت پوست می پردازند ولی در ایران 
حتی زنان تحصیلکرده و با درآمد مکفی همچنان از مترو اقلام آرایشی غیر بهداشتی چینی 
و ارزان می خرند و دلخوشند به پس انداز بیشتر! در حالیکه در یک بازه زمانی طولانی 

همین پول حتی بیشتر صرف دکتر و درمان پوست خواهد شد! 
از بحث فرهنگ و سنت که بگذریم، از دید یک اقتصاددان به قضیه که بنگریم جای طر ح 
این سؤال باقیست که چرا این ثروت به جای این که در چرخه اقتصاد به پویایی برسد بر 
دست و گردن زنان ذخیره می شود به این امید که روزی به کار آید!  ضرب المثلی قدیمی 
از مادران به دختران منتقل شد که »پول سفید را برای روز سیاه ذخیره کن!« ولی در پس 
این دوراندیشی نگاهی منفی نیز وجود دارد که مرتب از روزهای مبادا سخن می گوید! و 
این یکی از رسوبات فکریست که نسل به نسل به ما منتقل شد تا به این باور تلخ برسیم که 
هرچه بیشتر ذخیره کنیم، زندگی شیرین تر خواهد شد. در حالیکه وفور نعمت در چرخش 
صحیح آن است که برکت می یابد. یادمان نرفته چندی پیش رسانه ها از ۲۰۰ تن ذخیره 
طلا در خانه ها خبر دادند که به دست و گردن زنان این سرزمین آویخته شده در حالیکه 

اگر این سرمایه در گردش می افتاد اقتصاد ایران با تغییر به سزایی روبرو می شد. 
شکی نیست ذخیره یک نیاز فطری است و هر کس به گونه ای چیزی را در غار تنهایی خود 
ذخیره می کند یکی غمش را، دیگری ثروتش را و شاید یکی هم خلاقیتش را. بماند که 
تمام این ذخیره سازی ها از حس عدم امنیت نشأت می گیرد و بماند این سؤال در خلوت 
ذهن که چرا زنان ایران تا به این حد در پی ذخیره هستند و فقط هجی می کنم از نو 
»ع د م ا م ن ی ت« را! دومین علت گرایش به خرید طلا در ایران عدم اطمینان به بانکها 

و مؤسسات مالی و اعتباری است که خود داستانی مجزا دارد. 
 در بیان علت سوم به این نکته بسنده می کنم که از دیرباز برای ارج نهادن به مقامی از طلا 
استفاده می شد همچنان که هنوز به قهرمانان مدال طلا اعطا می شود، ولی وقتی جایگاه 
و شأنیت روح بلند یک زن نیز با طلا سنجیده شود باید به روابط انسانی بیشتر شک کرد، 
وقتی در خبرها می خوانیم لاکی با روکش طلا یا لنزی از جنس طلا به بازار ایران می آید تا 

کرامت گمشده بانوی ایرانی را در این هیاهوی هویت گمشده به او برگرداند! 

یادداشت

اپل حق امتیاز اختراعی را ثبت کرده که براساس 
آن آیفون های آتی قابلیت شناسایی حرکات دست 

را خواهند داشت.
 به گزارش دنیای هوادار؛ طبق حق امتیاز تازه ثبت 
شده اپل، این شرکت تصمیم دارد قابلیت شناسایی 

حرکات دست را به آیفون بیفزاید.
نام   » دست  بعدی  سه  »ردیابی  که  ویژگی  این 
این  اختراع جدید  امتیاز  از 3۶ حق  یکی  گرفته 
شارژ  دوام  به  امتیازها  حق  بیشتر  است.  شرکت 
باتری و سخت افزارهای بی سیم مربوط هستند. اما 
ردیابی سه بعدی از تمام این موارد جذاب تر است. 
 TrueDepth دوربین  سیستم  در  ویژگی   این 

این  کار می رود. در حال حاضر  به  ایکس  آیفون 
سیستم به دستگاه، قدرت شناسایی صورت افراد 

را می دهد.
برای اسکن صحیح حدود 3۰ هزار  این سیستم 
نقطه روی صورت کاربر مشخص می کند. به این 

ویژگی های  می تواند  دستگاه  ترتیب 
از  بشناسد.  را  فرد  هر  خاص 

همین فناوری برای شناسایی 
حرکت دست یا حرکتی 

سه  فضای  در  خاص 
استفاده  بعدی 

خواهد شد.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات از کاهش حجم 
قابل توجهی از پیامک های مزاحم تلفن همراه به 

دلیل راه اندازی سامانه شکایت ۱9۵ خبر داد.
محمدجواد آذری جهرمی با انتشار توئیتی در صفحه 
اعلام  با  توئیتر  اجتماعی  شخصی خود در شبکه 
فعالیت فاز دوم سامانه رسیدگی به شکایات پیامکی 
دریافت  قابلیت  سامانه  این  اکنون  نوشت:   ۱9۵
گزارش  پیامک های مزاحم تبلیغاتی با شماره های 
و   ۱۰۰۰،۲۰۰۰ سرشماره های  نیز  و  ثابت  تلفن 

3۰۰۰ را یافته است.
وی گفت: در یک ماه اخیر و با راه اندازی این سامانه 
و همکاری مردم، حجم قابل توجهی از پیامکهای 

مزاحم رفع شده  است.
پیش از این در فاز نخست 

شکایت  امکان  طرح،  این 
با  تبلیغاتی  مزاحم  پیامک های  از 
شماره های شخصی ممکن شده بود.

مشترکان موبایل در صورت دریافت هرگونه پیامک 
تبلیغاتی که باعث مزاحمت آنها می شود می توانند 
آن را از طریق ارسال پیامک رایگان به شماره ۱9۵ 
گزارش دهند. در صورتی که تعداد شکایات از هر 
پیامک تبلیغاتی قابل توجه باشد، سازمان تنظیم 
کننده  ارسال  خط  رادیویی،  ارتباطات  و  مقررات 
پیامک مزاحم را برای ارسال پیامک محدود می کند.

اینستاگرام  در  کنون  تا 
می توانستید  تنها  شما 
کاربران را دنبال کنید و دیگران 
هم شما را دنبال کنند. اکنون شما 
می توانید یک هشتگ را در اینستاگرام دنبال 
کنید. این یعنی اگر کاربری از هشتگی که شما آن را 
دنبال می کنید استفاده کند شما پست مربوط را در 

صفحه اصلی خود می بینید.
این یک ویژگی واقعا کاربردی است. برای مثال اگر 
شما تصویر گربه ها را دوست دارید یا به پست های 
مربوط به سفر علاقه مندید لازم نیست چند نفر را 
دنبال کنید تا پست های مربوط را بخوانید. کافی 

است هشتگ گربه یا سفر را دنبال کنید تا پست های 
مربوط به آن را ببینید. البته ممکن است عده ای 
از هشتگ های نامرتبط استفاده کنند. با این حال 
دنبال کردن یک هشتگ راه بهتری برای پیدا کردن 
عکس ها و پست های جدید مورد علاقه ی شماست.

برای اینکه صفحه شما پر از پست های مربوط به 
هشتگ نشوند در حال حاضر تنها پست های اخیر و 
پربازدید روی صفحه خانه شما نمایش داده می شوند. 
این  آزمایش  در حال  اینستاگرام  نظر می رسد  به 
قابلیت است و فعلا تنها روی بعضی از حساب های 
کی  نیست  مشخص  هنوز  است.  فعال  کاربری 

اینستاگرام این ویژگی را برای همه منتشر می کند.

با استفاده از سلول های خورشیدی باریک و منعطفی 
می شوند،  گذاشته  کار  آینده  گوشی های  در  که 

 می توان گوشی را با نور محیط پیرامون شارژ کرد.
محققان موفق به یافتن راهی برای شارژ گوشی های 
تلفن همراه با استفاده از نور محیط اطراف شده اند. 
آنها به این منظور سلول های خورشیدی 
باریک و منعطفی طراحی کرده اند.
قابل  شده  یاد  سلول های 
و  رنگ ها  در  چاپ 
مختلف  شکل های 
بوده و برای این کار 
تنها به چاپگرهای 

ساده جوهری نیاز است.
نور  از  استفاده  با  گوشی  شارژ  می رسد  نظر  به 
محیط اطراف بتواند تا حد زیادی این مشکلات را 
برطرف کند. پژوهشگرانی که در حوزه بهره گیری 
از انرژی خورشیدی فعال هستند، فناوری موسوم به 

LAYER را در همین راستا ابداع کرده اند.
خورشیدی  سلول های  به  اشاره  برای   LAYER
باریک و منعطف به کار می رود که در قالب صفحات 
ارزان قیمت پلاستیکی به گوشی چسبانده می شوند 
و می توانند نور خورشید و همین طور نور موجود در 
محیط اطراف را جذب کرده و از آن برای تامین برق 

گوشی های هوشمند استفاده کنند. تکنولوژی

آینده آیفون با حرکات دست  

در اینستاگرام »هشتگ« را فالو کنیدکاهش تعداد پیامک های تبلیغاتی

شارژ گوشی با نور محیط ممکن می شود

معابر  در  ترافیک  تراکم  »تعرفه  طراحی 
تهران« با هدف مدیریت بهینه ترددها در 
معابر، به ویژه ازدحام خودروهای شخصی در 
ساعات پیک ترافیک، کاهش جذابیت سفر با 
خودروهای شخصی و کاهش آلودگی هوا، در 
پارلمان شهری کلید خورد. این ایده علاوه بر 
تأمین یک منبع درآمد پایدار برای شهرداری 
تقویت  هزینه  کردن  فراهم  ضمن  تهران، 
ناوگان حمل  و نقل عمومی و توسعه مدهای 
حمل  و نقلی، مطلوبیت استفاده از خودروی 
شخصی را کاهش می دهد و شهروندان را به 
انتخاب ناوگان حمل  و نقل عمومی سریع، 

ارزان و دردسترس ترغیب می کند.
شورای  نقل  و  حمل   و  عمران  کمیسیون 
شهر تهران همسو با دغدغه مندی شهردار 
تهران در این زمینه پیش قدم شده و ضمن 
آغاز مطالعات مربوط به تدوین طرح »تعرفه 
تراکم ترافیک« در معابر شهر، رایزنی با دیگر 
اعضای شورای شهر و جلب نظر نهادهای 

دولتی در این زمینه را آغاز کرده است. 
شورای پنجم با مداقه در تجربیات جهانی 
این پدیده را که مدیران گذشته به  منشأ 
مطرح  خودرو«  مالکیت  بالای  »نرخ  غلط 
می کردند، اکنون »دفعات استفاده از خودرو« 
معرفی و راهکار مهار آن را نیز بر اساس این 
شناخت متفاوت طراحی کرده است. محمد 
علیخانی، رئیس کمیسیون عمران و حمل 
 و نقل شورای شهر تهران با اعلام شناسایی 
پایتخت  در  سنگین  ترافیک  اصلی  ریشه 
و تأکید بر ضرورت پیش بینی راهکارهایی 
مبتنی بر »کاهش سهم خودروهای شخصی 
از سفرهای روزانه شهری گفت: به دلیل عدم 
توسعه ناوگان حمل  و نقل عمومی، شبکه 
حاضر  حال  در  تهران  اتوبوسرانی  و  مترو 
فاقد بهره وری مورد انتظار است و سهم شان 
از جابه جایی های روزانه درون  شهری با افق 

مطلوب فاصله زیادی دارد. 
از خودروی  استفاده  اصلی  عامل  علیخانی 
بودن  رقابت  غیرقابل  و  ناکافی  را  شخصی 
نقلیه  وسیله  با  عمومی  ناوگان حمل ونقل 
شخصی توصیف کرد و افزود: از طرفی تقویت 
ناوگان حمل  و نقل عمومی اعم از واگن مترو 
و اتوبوس و نیز ایجاد مدهای حمل  و نقلی 
جدید نظیر قطار سبک شهری )LRT( به 
تأمین مالی قابل توجهی نیاز دارد که فراتر 

از ظرفیت محدود بودجه ۱۸ هزار میلیارد 
تومانی شهرداری تهران است.

ایده اصلی رئیس کمیسیون عمران و حمل 
 و نقل شورای شهر تهران مبتنی بر تجربه 
عوارض  »اخذ  بر  مبنی  دنیا  ابرشهرهای 
شخصی  خودروهای  از  ترافیک«  تراکم 
معادل  می تواند  وی،  گفته  به  که  است 
۵۰ درصد بودجه سالانه شهرداری تهران، 
شد:  یادآور  وی  کند.  فراهم  مالی  منابع 
این در حالی است که در سطح مدیریت 
به  نسبت  رأسا  می توانند  شوراها  شهری 
نهایت  در  و  کرده  اقدام  »تعرفه«  وضع 
وزارت  ذیل  نهاد  به عنوان  فرمانداری ها 
کشور، با تأیید مصوبه شورا در این حوزه، 

زمینه اجرای آن را فراهم کنند.

سهم ناچیز طرح ترافیک از تامین 
درآمد پایدار

علیخانی با اشاره به سابقه حدود چهار دهه 
اجرای »طرح ترافیک« در تهران گفت: این 
حالی  در  شهر  مرکز  در  تردد  محدودیت 
تغییر  آن  مختصات  سال ها  و  شده  وضع 
نکرده است که درآمد شهرداری تهران از 
ترافیک در طول سال   فروش مجوز طرح 
چیزی حدود 3۰۰ میلیارد تومان یا قدری 
بیشتر است که در مقایسه با بودجه حدود 
رقم  شهرداری  تومانی  میلیارد  هزار   ۱۸
ناچیزی )حدود ۶/ ۱ درصد( است. این در 
حالی است که کمیسیون عمران و حمل 
 و نقل شورای شهر ایده مکملی برای طرح 

ترافیک در نظر دارد که می تواند دست کم 
۱۰ برابر درآمد کنونی طرح ترافیک را عاید 

شهرداری کند.
وی در توضیح چگونگی اجرای این طرح، 
گفت:  ایده اصلی این است که هزینه تراکم 
در  شخصی  خودروهای  تمام  از  ترافیک 
ساعات مختلف و با نرخ های تعرفه مختلف 
در طول شبانه روز دریافت شود. این هزینه 
نیز  و  ترافیک  شدت  نسبت  به  می تواند 
نزدیکی معابر مشمول تعرفه به مرکز شهر، 
این  در  یابد.  افزایش  تصاعدی  به صورت 
در  تردد  هربار  ازای  به  خودروها  صورت 
معابر بزرگراهی و نیز معابر شریانی پرتردد 
منتهی به قلب پایتخت که اکنون طرح های 
ترافیک و زوج و فرد در آنها اجرا می شود، با 
تجهیز به کارت های اعتباری و دوربین های 
ثبت پلاک، یک فقره تعرفه تراکم ترافیک 
آنها  پرداختی  رقم  که  پرداخت  خواهند 
معتبر  مشخصی  زمانی  بازه  می تواند طی 
باشد؛ کما اینکه اکنون نیز هر فقره جریمه 
بدون  فرد  و  زوج  طرح  محدوده  به  ورود 
معاینه فنی، برای مدت یک ساعت کفایت 
پلاک  زمان،  این  از  پس  اگر  و  می کند 
محدوده  در  دوباره  مجوز  فاقد  خودروی 
رهگیری  و  رویت  دوربین ها  توسط  طرح 
شود، یک فقره جریمه دیگر منظور می شود. 
البته جزئیات و کیفیت اجرای طرح اخذ 
تعرفه تراکم ترافیک هنوز مشخص نیست 
و ایده های اولیه هنوز به جمع بندی نهایی 
این  اجرای  وی،  گفته  به  است.  نرسیده 
طرح در کوتاه مدت میسر نیست؛ چرا که 
پس از طی مراحل قانونی، نیازمند فراهم 
تجهیزاتی،   و  فنی  زیرساخت های  کردن 
سامانه  طراحی  و  شهر  هوشمندسازی 
هوشمند اخذ تعرفه مذکور است. اما قطعا 
نیاز نیست که ما چرخ را از نو اختراع کنیم، 
چراکه تجربه اجرای این طرح در بسیاری 
از شهرهای بزرگ دنیا وجود دارد و کافی 
است این تجربیات قدری متناسب با شرایط 
بومی سازی  تهرانی  شهروندان  و  تهران 
شود، بنابراین عملیاتی شدن این ایده در 

میان مدت قطعا ممکن خواهد بود.
نقل  حمل  و  و  عمران  کمیسیون  رئیس 
شورای شهر تهران خاطرنشان کرد: یک ایده 
این است که عوارض تردد بر اساس انتخاب 

مسیر و زمان سفر، رقمی بین ۱۰۰۰ تا ۱۵ 
هزار تومان منظور شود. با احتساب دست کم 
ورود  و  تهران  پلاک  خودرو  میلیون  چهار 
روزانه یک میلیون خودرو پلاک شهرستان 
به پایتخت، در صورتی که به طور میانگین 
هر خودرو روزانه پنج هزار تومان هزینه تراکم 
شهرداری  روزانه  درآمد  بپردازد،  ترافیک 
تهران از این محل به ۲۵ میلیارد تومان و 
درآمد سالانه آن به حدود ۸۰۰۰ تا 9۰۰۰ 
میلیارد تومان می رسد که رقم قابل توجهی 
شهرداری  مصوب  بودجه  از  نیمی  معادل 
این  عمران  کمیسیون  تأکید  است.  تهران 
است که کل این درآمد باید صرف جبران 
بهبود  و  اتوبوسرانی  و  مترو  ناوگان  کمبود 

کیفیت و کمیت حمل و نقل عمومی شود.

طرح ساماندهی
 پارکینگ های حاشیه ای

علیخانی همچنین از مطالعه در خصوص 
درآمد  تأمین  برای  دیگری  طرح  تدوین 
که  داد  تهران خبر  برای شهرداری  پایدار 
شورای  صحن  در  آن  تصویب  صورت  در 
شهر، شهرداری یک میلیون فضای پارک 
حاشیه ای در پایتخت را ساماندهی خواهد 
کرد و استفاده کنندگان از خودروی شخصی، 
این  به توقف را می پردازند.  هزینه مربوط 
از  استفاده  هزینه  اینکه  بر  علاوه  طرح 
و  می دهد  افزایش  را  شخصی  خودروی 
شهروندان را به بهره مندی از ناوگان حمل  
سفرهای  نیاز  رفع  برای  عمومی  نقل  و 
درون شهری روزانه متمایل می کند، منبع 
تهران  شهرداری  برای  قابل توجهی  درآمد 

خواهد بود. به گفته علیخانی، در صورتی که 
به طور میانگین هر ۱۲ ساعت فقط ۲۰۰۰ 
تومان هزینه پارک حاشیه ای دریافت شود، 
درآمد روزانه شهرداری تهران از یک میلیون 
تومان  میلیارد   ۲۴ به  حاشیه ای  پارک 
تا ۸۰۰۰  سالانه حدود ۷۰۰۰  و  می رسد 
میلیارد تومان نیز از این محل درآمد پایدار 

برای مدیریت شهری فراهم می شود.
وی به سرانجام رسیدن این طرح را منوط 
به جلب  نظر موافق دستگاه های ذی ربط 
دانست و خاطرنشان کرد: در جلسه اخیر 
شورای شهر با معاون عمرانی وزیر کشور 
وزارت  از  و  پرداخته  موضوع  این  به  نیز 
مذکور  ایده های  با  شد  درخواست  کشور 
که مبتنی بر وضع تعرفه و اخذ عوارض 
نگیرد  صورت  مخالفتی  بوده  همگانی 
وابستگی  به  بتوان  دولت  همراهی  با  تا 
شهرداری به درآمدهای ناپایدار و قابل  نقد 
نظیر تراکم فروشی برای همیشه خاتمه 
داد. وزارت کشور نیز در همین راستا قول 
مساعد داده تا با مدیریت شهری همراهی 
کند. علیخانی معتقد است در صورتی که 
هزینه کرد درآمدهای مذکور که مستقیما 
شخصی  خودروهای  استفاده کنندگان  از 
تأمین می شود، در یک ساز و کار شفاف 
به  عمومی  اعتماد  شود،  اطلاع رسانی 
که  زمانی  و  یافته  ارتقا  شهری  مدیریت 
تعرفه ای  کنند،  حاصل  اطمینان  مردم 
و  بهره وری  ارتقای  می پردازند، صرف  که 
مطلوبیت حمل  و نقل عمومی و کاهش 
آلودگی هوا می شود، قطعا با رغبت آن را 

پرداخت خواهند کرد.

طراحی تعرفه »ازدحام در معابر پرتردد پایتخت« آغاز شد

نسخه مکمل »طرح ترافیک«
جزئیات واقعی سازی هزینه استفاده از خودروی شخصی در گفت وگو با رئیس 

کمیسیون حمل و نقل شورای شهر

کمیسیون عمران و 
حمل  و نقل شورای 

شهر ایده مکملی 
برای طرح ترافیک 

در نظر دارد که 
می تواند دست کم 10 

برابر درآمد کنونی 
طرح ترافیک را عاید 

شهرداری کند

یادداشت

اقتصاد گردشگری و توسعه پایدار
 در البرز

استان البرز بر خلاف آنکه از لحاظ تقسیمات کشوری یک استان نو 
ظهور و کم سابقه محسوب می شود اما از لحاظ ساختاری به دلیل 
جمعیت بسیار زیاد و نزدیکی به تهران از موقعیت بسیار ممتازی 

برخوردار است.
به همین دلیل برنامه ریزی برای این استان با توجه به جمعیت انبوه 
در مساحتی بسیار کمتر از استاندارد شهری، پیچیده و دشوار است.
تر  ساده  عبارت  به  نیست.  طولانی  چندان  کرج  شهری  سابقه 
تاریخچه کرج برمی گردد به زمان احداث جاده ارتباطی کرج به 
چالوس و هسته مرکزی کرج و مسیر توسعه ای آن از محل تلاقی 
این جاده با مسیر تهران به قزوین به وجود آمد. البته روستای کرج 
از سابقه ای طولانی برخوردار است اما مسیر توسعه ای کرج از زمان 

احداث جاده چالوس شکل گرفت.
از  اما  زیاد  نه چندان  سابقه شهری  رغم  علی  کرج  هر حال  به 
به  است  برخوردار  گردشگری  در  فردی  به  منحصر  های  جاذبه 
ویژه در زمینه طبیعت گردی که می توان ییلاق های اطراف کرج 
علی الخصوص جاذبه های موجود در مسیر کرج به گچسر را نام 
برد ولی چون هیچگونه سرمایه گذاری انسانی و فیزیکی در جهت 
توسعه گردشگری کرج انجام نشده است، استان البرز سهم چندانی 

از اقتصاد روبه رشد گردشگری ایران ندارد.
مرور آمار و ارقام موجود در گردشگری به فرض آنکه این آمار صحیح 
و به دور از هر گونه رویا پردازی باشد )که متاسفانه خصلت عموم 
مدیریتی  رفتار  دادن  جلوه  مثبت  در جهت  گردشگری  مدیران 
شان می باشد( به خوبی نشان می دهد که البرز سهم چندانی 
از گردشگری رو به رشد در ایران ندارد. حتی اگر ملاک ارزیابی 
به فاکتورهای  را گردشگری داخلی در نظر بگیریم بدون توجه 
اقتصادی حضور گردشگران خارجی، بازهم استان البرز از اقتصاد 

گردشگری بی نصیب خواهد بود.
عدم توجه به مباحث تبلیغاتی و بازاریابی که بر عهده مدیریت 
استانی است، ناشناخته بودن جذابیت های گردشگری استان علی 
رغم آنکه مناطق و سایت های تاریخی بسیاری در شهرستان های 
مختلف استان البرز وجود دارد و ناکافی بودن امکانات اولیه برای 
توسعه گردشگری، مهمترین عامل در عدم موفقیت و کامیابی البرز 
در گردشگری است در صورتی که اشتغال و ضریب تکاثری اقتصاد 
گردشگری قابل مقایسه با هیچیک از دیگر بخش های صنعتی و 

خدماتی نیست.
فراموش نکنیم که جمعیت انبوه ساکن در تهران بهترین پتانسیل 
برای توسعه گردشگری در استان البرز محسوب می شوند اما هنوز 
نتوانسته ایم از این خوان پرنعمت که در 3۵ کیلومتری کرج قرار 
دارد، در جهت توسعه گردشگری بهره ببریم در صورتی که استان 
های شمالی ایران مانند گیلان، مازندران و گلستان و سایر استان 
های همجوارسهم خود را از گردشگران تهرانی گرفته و به نتایج قابل 

قبولی هم در جهت رشد اقتصادی و اشتغال مضاعف رسیده اند.

گزارش

مدیر،  یک  مقام  در  دارید  تصمیم  اگر 
رهبری  به  تبدیل  کارآفرین  یا  رئیس 
کنید  سعی  باید  شوید،  برجسته 
ویژگی هایی را در خودتان تقویت کنید 

که دیگران فاقد آن هستند.

خودتان  را  زیر  های  ویژگی  کدام 
به  باید  را  ها  ویژگی  کدام  دارید؟ 

دست آورید؟
 به مردم احساس ارزشمند بودن بدهید: 
مردم نیاز دارند احساس ارزشمند بودن را 
تجربه کنند. مدیران برجسته به دیگران 
انتقال می دهند که در  را  این احساس 
مرکز توجه قرار دارند و عامل اصلی پیش 

رفتن کارها هستند.
کارمندان تان  با  بهتر  ارتباط  برای 
وقت صرف کنید: برای شناخت بهتر 
کسانی که برای شما کار می کنند وقت 
صرف کنید. برای کارمندان تان سروری 
نکنید. در عوض به حرفهای آنها گوش 
برقرار  ارتباط  با کسی  که  وقتی  کنید. 
می کنید در واقع دارید برای ارتباط بیشتر 
سرمایه گذاری می کنید. حتی در مواقعی 

که اوضاع بحرانی است.

 صادق و صریح باشید: همیشه صادقانه 
و صریح صحبت کنید. نشان دهید که در 
هیچ شرایطی از به زبان آوردن حقیقت 

هراسی ندارید.
اگر  مسئولیت شکست را بپذیرید: 
شما مسئول شکست هستید ل می خواهد 
دلیلش عملی مستقیم از سوی شما باشد 
یا تعریف یک استراتژی نادرست یا ضعف 
بهانه  و  عذر  بپذیرید.  را  آن  ل  رهبری 
نیاورید، فرافکنی نکنید و دیگران راهم 

قربانی نکنید.

اعتبار شرکت را میان همه تقسیم 
کنید:  برجسته ترین مدیران کاملاآگاهند 
که خودشان به تنهائی موفق نمی شوند 
اینکه  برای  ببرند.  پیش  از  زیادی  کار 
کارها پیش برود نیاز به تیم و گروه کاری 
هست، بنابراین اعتبار موفقیت تان را بین 

تک تک اعضاء تیم تقسیم کنید.
مدام  و  کنید  تقدیر  کارمندان  از 
مطمئن  کنید:  تکرار  را  کار  این 
شما  رهبری  تحت  که  کسانی  شوید 
کار می کنند توجه کافی، تقدیر کافی و 
تأییدی که استحقاقاش را دارند، از طرف 

شما دریافت می کنند.
از  و  بدهید  مسئولیت  افراد  به 
کنید:  خودداری  جزءنگر  مدیریت 
رها  معنای  به  دیگران  به  دادن  اختیار 
کردن آنها و انداختن آنها در سراشیب 
با  باید  اختیار  تفویض  نیست.  سقوط 
مواقع  در  راهنمائی  و  هدایت  کمک، 
لزوم همراه باشد. به این شللکل، کارها 
انجام می شود و اعضای تیم شما رشد 

می کنند.
مهارت را تقدیر کنید و استعداد را 
تحسین: به دنبال بهترین ها در میان 
کارمندانتان باشید و به آنها کمک کنید 
مهارت و قدرت شان را بشناسند و ارتقاء 

دهند.
 وضع موجود را به چالش بکشید: به 
یاد داشته باشید که خلاقیت از نارضایتی 
عظیم  پیشرفت های  و  می شود  ناشی 
تغییر  برای  که  می شوند  حاصل  وقتی 

وضع موجود شانس خود را بیازمایید.
سرمایه  کارمندان تان  روی  بر 
آنها  بگذارید  و  کنید  گذاری 
احساس کنند اهمیت زیادی دارند: 
پولتان  و  انرژی  زمان،  از  چقدر  هر 
و  رشد  برای  سرمایه گذاری  صرف  را 
هزینه اش  کنید  کارکنان تان  یادگیری 
در دار زمدت از زیان هنگفت عدم رشد 

و عدم یادگیری کمتر خواهد بود.

سرپرست موسسه اعتباری نور در 
منطقه البرز از فعالیت های جدید 
این موسسه برای توسعه خدمات 
الکترونیک موسسه اعتباری نور در 

استان البرز خبر داد.

احمد میلانلویی در گفت و گو با 
روزنامه دنیای هوادار با اعلام خبر 
اضافه کردن پایانه های فروشگاهی 
pos، به چرخه خدمات بانکداری 
الکترونیکی موسسه اعتباری نور و 
همچنین اخذ مجوز نهایی برای 
راه اندازی سامانه سپام، برای صدور 
اعتبار  و  ریالی  ضمانت نامه های 
اسناد داخلی و پیوستن به سامانه 
اعتباری  موسسه  گفت:  چکاوک 
در گسترش  خدمات  نور سعی 

خود به مشتریان است.
تمام  است  بدیهی  افزود:  وی 
فعالیت های موسسه اعتباری نور 
مقررات  و  قوانین  چارچوب  در 
بانک مرکزی قرار داشته و بانک 
مرکزی بر تمام فعالیت های بانکی 

و همچنین روند انتقال دارایی ها و 
ادغام  گروه  مؤسسات  بدهی های 

نظارت کامل دارد.
نور  اعتباری  موسسه  سرپرست 
کرد:  البرزخاطرنشان  منطقه  در 
موسسه نور با پیوستن به شبکه 
پایا  ساتنا،  سامانه های  و  شتاب 
خدمات  درگاه های  به  اتصال  و 
الکترونیکی متصل به شبکه شتاب 
از جمله همراه  بانک، تلفن  بانک 
استفاده  امکان  بانک  اینترنت  و 
برای  را  الکترونیک  بانکداری  از 

مشتریان خود فراهم کرده است.
وی در ادامه با بیان اینکه به دنبال 
مشتریان  دسترسی  گسترش 
موسسه نور به خدمات الکترونیکی 
هستیم،  البرز  استان  سطح  در 
گفت: در حال اجرای شعبه های 
البرز هستیم  منطقه  در  مجازی 
ساعته  صورت ۲۴  به  بتوانیم  تا 
خدمات الکترونیک را به مشتریان 

ارائه دهیم.
حاضر  حال  در  افزود:  میلانلویی 

در میدان توحید، میدان نبوت و 
چند منطقه پر تردد دیگر در حال 
این شعب  فضاهای  سازی  آماده 
تأکید  وی  هستیم.  الکترونیکی 
کرد: در این شعب کلیه خدمات 
بانکداری الکترونیک بدون حضور 

نیروی انسانی قابلیت اجرا دارد.
از  دیگر  یکی  کرد:  تأکید  وی 

اقدامات موسسه اعتباری نور که 
تصمیم به اجرای آن در منطقه 
البرز داریم، قرار دادن دستگاه های 
مجتمع  در  الکترونیک  خدمات 
تجاری  و  اداری  مسکونی،  های 
بتوانیم  تا  است  واحد  بالای ۵۰ 
دسترسی مشتریان به این خدمات 

را راحت تر کنیم.

 10روشی که شما را به مدیری موفق
 تبدیل می کند

سرپرست موسسه اعتباری نور در منطقه البرز خبرداد

توسعه خدمات الکترونیک
 »موسسه اعتباری نور« در البرز

اقدامات تنبیهی سازمان بورس برای 
صندوق های متخلف

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار از اقدامات تنبیهی این سازمان 
برای صندوق های سرمایه گذاری که بخشنامه نرخ سود بانک مرکزی 

را رعایت نکنند، خبر داد. 
به گزارش دنیای هوادار؛ شاپور محمدی با اشاره به تفاهم بانک 
مرکزی و سازمان بورس برای کاهش نرخ سود سپرده صندوق های 
سرمایه گذاری اظهار کرد: سازمان بورس پیگیر کاهش نرخ سود 

سپرده ها در صندوق های سرمایه گذاری است.
 وی ادامه داد: سازمان بورس در همین راستا بر فعالیت صندوق های 
سرمایه گذاری نظارت دارد تا سپرده گذاری ها با نرخ های بالاتر از 
نرخ شورای پول و اعتبار سرمایه گذاری نشود. رئیس سازمان بورس 
و اوراق بهادار با بیان اینکه بانک  مرکزی همراهی مناسبی با این 
سازمان در حوزه های مختلف دارد، اظهار کرد: تمامی صندوق هایی 
که خواستار تمدید مجوزها و افزایش سقف هستند تحت نظارت 

سازمان بورس قرار می گیرند و نصاب های آنها بررسی می شود.
صندوق های  اگر  کرد:  خاطر نشان  بورس  شورای عالی  دبیر   
را  بانک مرکزی  نرخ سودی  بخشنامه  نصاب های  سرمایه گذاری 
رعایت نکنند، با افزایش سقف و تمدید مجوز آنها موافقت نمی شود. 
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در پاسخ به این پرسش که آیا 
تاکنون با موارد تخلف در این زمینه برخورد شده یا خیر تصریح 
کرد: سازمان بورس در مواردی با تخلف هایی در این بخش مواجه و 

مقررات به آنها برای اجرا اعلام شده است.

خبر

همکار گرامی جناب آقای محمد نیک آیین
به عنوان  را  به جا و شایسته جنابعالی  انتصاب 
مدیر روابط عمومی خانه مطبوعات استان البرز 
تبریک عرض نموده و موفقیت و سربلندی شما را 

از درگاه خداوند منان مسئلت داریم.
مدیریت و تحریریه  روزنامه دنیای هوادار
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از وارونگی تا آلودگی در خواب 
غفلت گذشت

تیلدا حسینی -  فصل پاییز با زیبایی و جبروت رؤیایی اش از راه 
رسید. کم کم صدای خش خش برگ های رنگارنگ با رایحه سوختن 
گهگاه برگها در هم تنیده می شود تا یاد کودکی و سوختن برگ خشک 

در جوی های محله را یادآور شود. 
پاییز و زمستانِ پی آن برای هر فرد ویژگی فصلی خویش را دارد. برای 
بعضی نوید روزهای خوش عاشقانه ایست که در راهند و برای بعضی 
با دغدغه های مختلف همراه است. تغییر فصل و رسیدن پاییز برای 
بسیاری با نوعی افسردگی همراه است که به فراخور وضعیت زندگی و 
شرایط اقلیمی درجه هایی دارد. اما میان این همه شعر و خیالِ پادشاه 
فصلها، خوب است سری به احوال آنانی بزنیم که به دلایل مختلف جزو 
گروه های حساس هستند. همانها که مدام باید حواسشان به اعلام ها و 
هشدارهای محیط زیست باشد تا مبادا در شرایط بد آب و هوایی و 

بحران آلودگی هوا از خانه خارج شوند.  
کوچک تر که بودیم هیجان شنیدن اخبار یا بیانیه های هواشناسی همراه 
با شوقی بود که به تعطیلی مدارس ختم می شد و نوید روزی برفی را 
می داد ولی این روزها بیاینه ها حاکی از خانه نشینی در اثر آلودگی است! 
نه هوا آنقدر سرد است مثل قدیم و نه کوچه ها آنقدر پر برف که به قول 
قدیمی ها در به سختی باز شود یا انبوهی از برف پارو شده معابر تنگ 

کوچه ها را ببندد. 
پدیده ای  هوا شده اند.  وارونگی  گرفتار  دنیا  سالهاست کلانشهرهای 
ناخوشایند که در چینش دمای هوا از زمین به خورشید تغییراتی را 
ایجاد می کند به گونه ای که هر چه از زمین به سمت بالا پیش می رویم 
دمای هوا بر عکس همیشه گرم تر می شود و کره زمین مثل گلخانه ای 
در زیر سقفی شیشه ای انباشته از آلاینده های مختلف می شود و با 
افزایش غلظت آلاینده ها فاکتورهای خطرناکی برای گروه های حساس 

شکل می گیرد.
وارونگی هوا در ماههای آخر فصل پاییز و در طول زمستان به شدت 
خود را نشان می دهد. با وجودی که هر ندیدنی دلیل بر نبودن نیست! 
اما مسئولین کلانشهرها گویی با این امر چندان موافق نیستند. در طول 
9 ماه سال که باید به منابع آلاینده شهرها بپردازند، وسایل حمل و 
نقل عمومی و سوخت نیروگاهها و کارگاههای مختلف را بررسی کنند، 
خوابند و با شروع بحران ها و اعلام شرایط  اضطرار یک شبه تصمیم 
می گیرند که اقدام عاجلی در این رابطه انجام دهند؛ غافل از این که اولین 

قدم در مدیریت بحران پیشگیری از بحران است. 
شهرداری کلانشهرها، نیروی انتظامی، اداره کل محیط زیست و سایر 
ارگانها موظف هستند طبق ضوابط قانونی و تعیین شده در جهت 
پیشگیری از افزایش آلودگی هوا و مواجهه با شرایط اقلیمی مختلف 
تلاش کنند ولی تا زنگ خطر هشدار به صدا درنیاید خبری از برگزاری 
نشست و ابلاغ برنامه نیست. حتی رسانه ها نیز تا قبل از بروز بحران 
به آن نمی پردازند و این گونه است که وارونگی و آلودگی هوا بیشتر 
از آن که آیتمی حیاتی در جهت بهبود سبک زندگی محسوب شود 
به موضوعی فصلی در تقویم زمستانی ما بدل شده و چند ماهی به 
اعلام بیانیه و ارائه آمار آلودگی و نهایتا رژیم غذایی برای پیشگیری 
از آن می گذرد و به فراموشی سپرده می شود تا سال بعد که با جشن 
شب یلدایی یا شب سال نو میلادی از آن رونمایی شود! در حالی که 
یکی از وظایف اصلی رسانه ها به ویژه صدا و سیما بررسی مطالبات 
اصلی قشرهای ضعیف و حساس و پیگیری وضعیت آنان است. این 
یادداشت »دنیای هوادار« سرآغازی برای پیگیری وضعیت آلودگی و 
وارونگی هوا در کلانشهر کرج است و امیدواریم قبل از ورود بحران، 
مسئولین از خواب ناز غفلت بیدار شوند و باور کنند زنگ هشدار به 
صدا درآمده و حاکی از زنگ بحران آلودگی است که خبر از تعطیلی 

مدارس و نهادها دارد. 

یادداشت

راضیه شعبانی - باگذشت ۲۰ سال از طرح موضوع کم آبی در کشور ایران، اما 
همواره این بحث ادامه یافته و این درحالی است که اگر همین روند پیش رود قطعا 

کشور و استان البرز با معضلات جبران ناپذیری روبه رو خواهد شد.
۲۰ سالی می شود که آسمان در اقلیم خاورمیانه و ایران چندان روی خوش به 
زمین نشان نمی دهد، بارش ها به تناوب کمتر و کمتر می شود و ممکن است 
خشکسالی کم کم ظاهر شود؛ اما این موضوع در صورتی است که با بروز خشکسالی 
همواره عواقب جبران ناپذیری در حوزه محیط انسانی، طبیعی و حتی محیط 

زیست رخ خواهد داد.
کشور ایران در سال های اخیر با افزایش روز افزون جمعیت همراه بوده و از نظر 
جغرافیایی نیز در مناطق خشک و نیمه خشک با بارش کم، نسبت به میانگین جهانی 
و تبخیر بالا )سه برابر میانگین جهانی( قرارگرفته است و در طی سالیان گذشته 
هم این کشور به دلیل افزایش وابستگی به منابع آب زیرزمینی و حفر چاه های 
مجاز و غیرمجاز زیاد برای تأمین مقاصد اقتصادی، باعث به وجود آمدن پیامدهای 
اقتصادی، اجتماعی و سیاسی شده و اکثر دشت های آن با افت شدید سطح ایستابی 
آبخوان، کاهش کیفیت منابع آب زیرزمینی، فرونشست زمین و کاهش آبدهی چاه 

ها، چشمه ها، قنوات، تالاب، دریاچه و... در مناطق همراه شده است.
استان البرز نیز از نظر هیدرولوژی، زیر حوضه دریاچه نمک بوده و دارای چهار 
دشت تهران-کرج، طالقان، اشتهارد و هشتگرد می باشد که سه دشت تهران-کرج، 

اشتهارد و هشتگرد دارای وضعیت ممنوع-بحرانی می باشند.
در سال های اخیر استان البرز به خاطر نزدیکی با تهران و دارا بودن شهرک های 
صنعتی و دشت های حاصلخیز، پذیرای مهاجران زیادی بوده و دارای نرخ رشد 
جمعیت بالایی می باشد؛ به گونه ای که این امر افزایش تقاضای منابع آب را به 

دنبال داشته است.
طبق اعلام بهزاد پارسا، مدیرکل آب منطقه ای استان البرز، »ظرفیت منابع آب 
استان ۲ هزارو ۱۸ میلیون مترمکعب است« که از این رقم در حال حاضر میزان 
منابع آب سطحی استان، هزار و ۲۶3 میلیون مترمکعب و منابع زیرزمینی به ۷۵۵ 
میلیون مترمکعب می رسد به گونه ای که ۸۰ درصد آب شرب کرج از منابع آب 

زیرزمینی و ۲۰ درصد از منابع آب سطحی تأمین می شوند.
در سال های اخیرهم کاهش باران و خشک سالی های پی درپی باعث سوق دادن 
مردم به سمت برداشت مجاز و غیرمجاز از منابع آب زیرزمینی و به تبع آن افت 
شدید سطح آب زیرزمینی شده است که از حفرچاه های غیرمجاز، عدم رعایت 
حق آبه استان البرز از سدکرج و طالقان، عدم نظارت بر میزان مصرف بهره برداران، 
اجرای سیستم های آبیاری تحت فشار و به تبع آن افزایش سطح زیر کشت، عدم 
مدیریت آب در مزرعه، عدم کشت محصولات با نیاز آبی کم در دشت ها می توان 

تحت عنوان عوامل افت زیاد آب زیرزمینی در دشت ها اشاره کرد.
همچنین برداشت بی رویه از منابع آب زیرزمینی این استان در طول سال های 
گذشته سبب افت شدید سطح آب زیرزمینی، کاهش کیفیت منابع آب زیرزمینی، 
فرونشست زمین در برخی از دشت ها، عدم رعایت حق آبه روستاهای پایین دست 
رودخانه کرج، متروکه و غیر استفاده شدن زمین های کشاورزی، مهاجرت برخی 
از کشاورزان به شهر، عدم دسترسی به آب شرب در برخی از مناطق شده است.

 مسئله بحران آب فقط به منطقه ای خاص محدود نبوده و شامل تمامی شهرستان 
های استان البرز می شود که به عنوان نمونه طبق گفته محمدجوادکولیوند، نماینده 
مردم کرج در مجلس شورای اسلامی »راه نجات آب در شهرستان و منطقه فردیس 
را احداث تصفیه خانه فاضلاب می توان معرفی کرد« چراکه یکی از مشکلات موجود 
در سطح استان و به خصوص شهرستان طالقان، نبود شبکه فاضلاب است که این امر 
منجر به سرازیری فاضلاب به چاه جذبی شده است و باتوجه به حجم بالای جمعیت 
در این شهرستان، موضوع سرازیری فاضلاب در این استان و شهرستان های آن خطر 

بزرگی برای طالقان و جمعیت نیم میلیون نفری آن محسوب می شود.    
همه این موضوعات درحالی است که با کاهش منابع آبی در استانی که بیش از 
سه میلیون نفر جمعیت را درخود جای داده، شاهد آسیب به بخش کشاورزی و 
آسیب به اجتماع استان و کشور خواهیم بود که این امر نشان از اهمیت و ضرورت 
رسیدگی به موضوع را دارد تا از بروز اینگونه مسائل جلوگیری شود و همواره 

بتوانیم با استانی قدرتمند روبه رو باشیم.

یادداشت  

بحران کمبود آب، معضل جامعه است

حیات را  از مردم نگیریم

بیست و سومین جلسه شورای شهر کرج با محوریت 
بررسی وضعیت قطار  شهری و تغییر سیستم دو 
نقشه ای به تک نقشه ای با هدف حفظ منابع مالی 

و ثروت شهری برگزار شد.

تأمین منابع  به گزارش دنیای هوادار؛ بررسی لایحه 
مالی و حفظ ثروت شهری با عملیاتی کردن رویکرد 
تغییر سیستم دو نقشه ای به تک نقشه ای و البته خلع 
ید  شرکت سابیر در پروژه مترو مهمترین بحث صحن 

علنی بود.
در این جلسله موافقان طرح سیسلتم تک نقشله ای 
بلا ایلن منطلق کله بیلش از ۷۰ درصلد مشلکلات 
سلاخت و سلاز را می تلوان از طریلق مطابقلت بلا 
طلرح تفضیللی و ایجلاد یک سیسلتم تک نقشله ای 
تقلیلل داد بله ایلن لایحله دو فوریتلی بله اتفلاق آرا 
رأی مثبلت دادنلد تا طی سله ملاه آینده شلهرداری 
ضمن بررسلی همله جوانب و آسلیب های موجود به 

اجرایلی شلدن آن اهتملام ورزد.  
طبق توضیحات ارائه شده در صحن علنی شورا، ۱۷ 
قانونی  به سد  برخورد  و  تخلف  دلیل  به  ملک  هزار 
بهره برداری  مورد  نه  صد«  »ماده  تبصره  یک  بند 
قرار گرفته و نه ریالی عایدی برای شهرداری داشته 
است. این در حالیست که اگر طرح تفضیلی که ۱۸ 
ماه مسکوت مانده است هر چه سریع تر در دسترس 
قرار گیرد و طبق آن از همان ابتدا تخلفات کنترل 
شود در کلان شهری با سیستم تک نقشه ای به درآمد 

پایدارتری خواهیم رسید. 

میلیارد  هزار  مشارکت 4  اوراق  تکلیف  تعیین 
ریالی برای تأمین هزینه قطار شهری 

ریالی  میلیارد  اوراق مشارکت ۴ هزار  تکلیف  تعیین 
برای انجام فاز یک خط ۲ قطار شهری دیگر موضوعی 
بود که در صحن شورا مطرح شد و با مخالفت جدی 
اعضای شورای شهر روبرو شد. شرکت سابیر متأسفانه 
و  مردم  اعتماد  شده  سبب  مختلف  بدعهدی های  با 

مسئولان از این شرکت سلب شود و نه تنها در شورای 
شهر رأی لازم را برای ادامه همکاری به دست نیاورد که 
در بین نمایندگان مجلس و مقامات استانی نیز از جایگاه 

لغزنده ای برخوردار شود. 
با نگاهی به پیشینه فعالیت این شرکت در مترو از سال 
۸۵  متوجه می شویم که در تلاطم بحران های اقتصادی 
و درگیری بین کارفرما و شرکت پیمانکار، در فراز و 
نشیب خلع ید  پیمانکار و توقف پروژه آنچه از بین رفت 
اعتماد کاری بین طرفین بود و وقت و پولی که از مردم 

کرج ضایع شد.    
با اولین جرقه ایجاد مترو در کرج، بارقه های امید به 
تنها  نه  فرسایشی  پروسه  یک  در  آن  شدن  اجرایی 
شعله ور نشد که به سردی نیز گرایید.. علیرغم برگزاری 
نشستهای مطبوعاتی مختلف با مسئولان شرکت سابیر، 
نقدهای تند مطبوعاتی، حتی اقدامات قانونی وتوقف دو 
ساله پروژه مترو کلاف سردرگم مترو در کرج بدون هیچ 
سرنخی بر زمین ماند تا پروژه ای که با افق ساختی ۵ 
ساله وارد کار شده بود اینک یازدهمین سال خود را 

طی کند. 
ابتدا قرار بود تأمین مالی پروژه ۵۰ درصد از سوی 
شهرداری و ۵۰ درصد از محل اعتبارات دولتی صورت 
گیرد اما سابیر از همان ابتدا با ادعای نداشتن صرفه 
ارز،  نرخ  نامتعارف  افزایش  نظیر  دلایلی  و  اقتصادی 
بین  تعادل  عدم  انسانی،  نیروی  تجهیزات، دستمزد 
پروژه  اجرای  در  مالی  منابع  تأمین  و  درآمدهزینه 
اهتمام لازم را به کار نبرد یا شاید آن طور که جامعه 
انتظار داشت خواسته ها را برآورده نکرد. تحریم های 
اقتصادی و صدها علل دیگر دست به دست هم داد تا 
سابیر در موقعیت کنونی قرار گیرد. یک سو صدای 
واحد مسئولان استانی که به خلع ید  این شرکت 
هنوز  ظاهرا  که  شهردار  دیگر  سوی  و  داده اند  رأی 
به  آنقدر که  دارد،  ایمان  اندکی  توانمندی سابیر  به 

استمرار آن رأی دهد. 
عباس زارع رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای 
اسلامی شهر کرج با ذکر دو قید بر انتشار و فروش اوراق 

مشارکت مربوط به پروژه قطار شهری کرج که حدود 
9 ماه زمان نیاز دارد تا آماده شود، موافقت نسبی خود 
را اعلام کرد ولی وی نیز نقدهای فراوان خود و این 
کمیسیون را نسبت به عملکرد سابیر به شورای شهر 
منتقل کرد و گفت: شهرداری متعهد شده که قبل از 
انتشار این اوراق برنامه ای جامع ارائه دهد تا مشخص 
شود اولا از چه محلی و ثانیا به چه روشی این منابع 

تأمین خواهد شد.
منصور وحیدی نایب رئیس شورای شهر ضمن انتقاد 
تند از عملکرد سابیر گفت: صرفا جذب درآمد مشکل 
اصلی نیست. در انتخاب کارفرما کوتاهی شده و   سابیر 
به تعهدات خود عمل نکرده است. از این شرکت خیری 
به مردم کرج نمی رسد و من  مخالف سرسخت سابیر 
هستم  و معتقدم اعتماد دوباره به این شرکت و سپردن 
این مبلغ قابل توجه آن هم در این موقعیت که شهرداری 
در پرداخت هزینه های جاری نیز با مشکل روبروست کار 

اشتباهی است و جز گرفتاری بهره ای ندارد. 
در نهایت به دلیل نقدهای متعدد و عدم حضور شهردار 
مقرر شد که این موضوع از دستور کار شورا خارج شود 
تا در جلسه بعدی شورای شهر و با حضور شهردار کرج 
که گویا هنوز معتقد به حضور سابیر است، این موضوع 

مورد نقد و بررسی قرار گیرد.
برای شفاف شدن موضع اعضای شورای شهر با محمد 
نبیونی رئیس شورای شهر کرج و مهدی حاجی قاسمی 
منتخب شورای پنجم گفتگویی داشتیم تا از نزدیک 
ید  سابیر  یا خلع  آنها در مورد حضور  نظر  دریابیم 

چیست.
محمد نبیونی در این مورد گفت: در مورد شرکت سابیر 
نظر تخصصی نمی توانم ارائه کنم ولی فضای عمومی در 
شورای شهر مخالف با ادامه کار سابیر است. چون سابیر 
را به اندازه کافی برای این کار توانمند نمی دانند. وی 
در پاسخ به این سؤال خبرنگار »دنیای هوادار« که نظر 
شهردار کرج در این مورد چیست؟ گفت: آقای شهردار 
معتقدند چون خلع ید  شرکت سابیر زمان بر است، در 
تلاشیم تا زمینه هایی را فراهم کنیم که از سابیر استفاده 

کنیم. وی در خصوص  پیشنهاد فروش اوراق بهادار برای 
تأمین منابع پروژه قطار شهری گفت: با وجود این که 
قطار شهری در اولویت است اما ترجیح دادیم جلسه  بعد 
با حضور شهردار طرح موضوع شود تا راهکار مناسبی در 

این مورد اتخاذ شود.  
و  عمران  کمیسیون  رئیس  قاسمی،  حاج  مهدی 
معماری شورای شهر کرج، در این خصوص به خبرنگار 
»دنیای هوادار« گفت: من همیشه گفته ام اولویت اول 
شهر کرج مترو است ولی نه با این وضعیت. ما چندین 
جلسه با حضور شهردار محترم با شرکت سابیر داشتیم 
و قرار شد این شرکت به تعهدات خویش عمل کند 
ولی فقط وعده  و سخنانی ارائه کرده که تا به حال 
به آنها عمل نکرده است. وی افزود: معتقدم باید در 
شرکت  ولی  شود  دیده  حقوقی  مسائل  زمینه  این 
سابیر شرکتی نیست که بتواند قطار شهری کرج را 

به سرانجام برساند. 
وی در مورد موضع اصغر نصیری، شهردار کرج گفت: 
من امروز از دکتر نبیونی شنیدم که گویا شهردار کرج 
در صدد است که فضایی فراهم کند که این پروژه توسط 
سابیر انجام شود ولی این امر به منزله پذیرش چک 
سفید امضاء از شهردار دال بر همکاری تام و تمام سابیر 

نیست.
وی در مورد تأمین مالی این پروژه از طریق فروش اوراق 
بهادار گفت: از امروز که این پروژه تکمیل شود سه هزار 
میلیارد تومان نیاز است، شهرداری نهایتا ممکن است 
حدود ۴۰۰ میلیارد تومان را تأمین کند. به یک شرکت 
و سرمایه گذار قوی نیاز  است که از طریق فاینانس بتواند 
این پروژه را اجرایی کند. شاید با ایجاد جذابیت لازم 
برای بخش خصوصی بتوان از عهده این کار برآمد البته 

اگر شرکت سابیر رضایت دهد!
 وی در مورد فروش اوراق بهادار گفت: به شرط اتمام 
پروژه موافق هستم ولی در این مرحله که خود پروژه 
سه هزار میلیارد تومان نیاز دارد، ما با ۴۰۰ میلیارد اراق 
بهادار فقط شهر و شهرداری را بدهکار می کنیم و عملا 

اتفاقی نخواهد افتاد.

از حضور برخی غیر  رئیس شورای شهر کرج 
بومی ها در حوالی مدیریت شهری کرج انتقاد 

کرد.
محل  شهر  اینکه  بیان  با  نبیونی  محمد 
اصلی  اولویت  است،  مردم  به  خدمت رسانی 
مدیریت شهری را خدمت رسانی به مردم دانست 
و اظهار داشت: شهرداری نیروهای بومی مستعد، 
در  که  دارد  زیادی  پاکدست  و  سالم  توانمند، 
صورت ضرورت برای جابه جایی مدیران، از آنان 

استفاده می شود.
نبیونی در نطق پیش از دستور ضمن انتقاد از 
گفت:  کرج  شهرداری  در  اخیر  استخدام های 
از  خارج  افراد  حضور  عنوان  تحت  لایحه ای 
درکمیسیون ها  که  زمانی  تا  کرج  شهرداری 
بررسی نشود در صحن علنی مطرح نخواهند شد.

بین  چنانچه  معتقدیم  ما  کرد:  تصریح  وی   
مسئولان و پرسنل شهرداری در این سطح از 
تخصص و تجربه لازم کسی را نداشته باشیم، بعد 
از نظر تخصصی کمیسیون مربوطه، در صحن 

علنی شورا موضوع بررسی خواهد شد.
 وی افزود: نماینده ولی فقیه، نمایندگان مردم در 
خانه ملت، مسئولین شهرداری و مدیران ارشد 
هم نسبت به این موضوع اظهار نظر کرده اند و 
تأکید می کنیم به آنچه که قول داده ایم عمل 

خواهیم کرد. 
وی با بیان اینکه اگر یکی دو همراه به عنوان 
ما  وارد شده اند،  این شهر  به  با شهردار  محرم 
با آنان داشته و داریم  نهایت همکاری لازم را 
اظهار داشت: اگر تغییر و تحولی در این شهر 
صورت گیرد، مبنا فقط شایسته سالاری خواهد 

بود. 
شورای شهر به هیچ عنوان زیر بار غوغاسالاری 

و جوسازی دلالان بازی سیاست نخواهد رفت
نبیونی تأکید کرد: شورای شهر به هیچ عنوان 
سازی  فضا  و  جوسازی  غوغاسالاری،  بار  زیر 
بعضی از افراد که از الان دلال بازی های خویش 
را در جاهای مختلف شروع کرده اند، نخواهد 

رفت. اگر افرادی تیم های خود را در شهرهای 
مختلف هماهنگ کرده اند برای اینکه در جاهای 
کاندیدای  آینده  در  و  بیاورند  رأی  مختلف 
بعضی  به  اگر  شوند؛  اسلامی  شورای  مجلس 
قول داده اند که شما در فلان شهر کمک کنید 
و ما در فلان شهر به شما کمک خواهیم کرد، 
مطمئن باشید کاملا شفاف همه این موضوعات 

را خواهیم گفت. 

اجازه نخواهیم داد هر کسی با هر اندازه و 
قد و قامتی برای کرج تصمیم بگیرد

رئیس شورای شهر کرج تصریح کرد: جلسات 
خواهیم  مردم  استحضار  به  را  کرج  از  خارج 
رساند و قطعا خواهیم گفت چه پیمانکارانی 
پشت پرده این افراد هستند و چه اظهار نظراتی 
دارند. خواهش ما این است که دوستان اجازه 
دهند فضای شهر ملتهب نباشد. دوستان همراه 
را  اندازه شهردار  از  بیش  نیز  شهردار محترم 
تحت فشار قرار ندهند. برگردند به شهر خویش 
آنجا به اندازه کافی کار برای آنان وجود دارد. 
اگر قولی به آنان داده شده تصریح می کنم از 

سوی شورای شهر به کسی قولی داده نشده و 
نخواهد شد. کرج به اندازه کافی مهاجر پذیر 
هست و مدیر به اندازه کافی به شهرهای دیگر 
توزیع خواهد کرد ولی اجازه نخواهیم داد هر 
کرج  برای  قامتی  و  قد  و  اندازه  هر  با  کسی 

تصمیم بگیرد.

به هیچ کس چک سفید امضاء نداده ایم که 
از استان های همجوار در بدنه شهرداری 

کرج استفاده شود
وی همچنین از اصغر نصیری شهردار کرج  نیز 
درخواست کرد همانطور که در ابتدا این قول را 
دادند که با حداقل نفرات حضور همران خود را 
مدیریت کنند، به قول خود وفادار بمانند و ادامه 
داد: دوستانی که در شهرداری کرج کاری ندارند 
لطفا به شهرهای خود مراجعه کنند و زحمت ما 
را زیاد نکنند که مجبور شویم در صحن علنی به 

این نکات اشاره کنیم.

مدیریت شهری محل خدمت به مردم است 
رئیس  نبیونی،  محمد  جلسه  این  انتهای  در 

خبرنگار  با  گفتگو  در  کرج  شهر  شورای 
»دنیای هوادار« گفت: با توجه به فضای شهر 
و سخنان مسئولین ارشد استان مجددا تأکید 
توانمند،  مستعد،  نیروهای  شهرداری  که  شد 
در صورت  که  دارند  زیادی  پاکدست  و  سالم 
ضرورت برای جابه جایی مدیران بهتر است از 
آنان استفاده شود و تأکید مجدد ما این است 
که شهردار به درون برگردد و از این پتانسیل 

استفاده کند. 
وی با هدف شفاف سازی بیشتر سخنانش ادامه 
داد: اگر افرادی از شهرهای دیگر به این شهر 
آمده اند و منتظرند پستی بگیرند، این پیام را 
دادم که به شهر خویش برگردند. شهردار اگر 
بخواهد کسی را خارج از شهرداری کرج به داخل 
شهرداری بیاورد و مسئولیت یا سمتی به وی 

دهد باید مصوبه شورا را دریافت کند.  
نبیونی با صراحت افزود: ما چک سفید امضایی 
به کسی نداده ایم که از استانهای همجوار برای 
انتصاب به البرز مراجعه کنند. من خودم به بومی 
و غیر بومی بودن اعتقاد چندانی ندارم ولی در 
سازمانی که افراد در آن سازمان پتانسیل لازم را 
دارند، اگر مدیر به آنها توجهی نکند انگیزه لازم 
برای تعالی را از آنان می گیرد. ما به دنبال این 
هستیم که جو بوجود آمده را از بین برده و در 
شرایط مناسب بر حسب ضرورت نسبت به این 

افراد تصمیم گیری کنیم.
وی همچنین در مورد بعضی اقدامات سیاسی 
افراد  اگر   می شود،گفت:  انجام  پرده  پشت  که 
می خواهند کار سیاسی انجام دهند باید بدانند 
شورای شهر و مدیریت شهری محل خدمت رسانی 
به مردم است و اولویت اصلی و اول مدیریت شهری 
باید بر خدمت رسانی به مردم شهر باشد. هر کس 
در جایگاه خود باید به وظیفه ذاتی خویش بپردازد 
و به دنبال انتصاب یا سوء استفاده از موقعیت خود 
نباشد. اگر توفیق خدمت برای دوستان فراهم شود 
پس از اینکه از مدیریت شهری تشریف بردند برای 

آن مناصب اقدام کنند .

خانه از پای بست ویران است خواجه در فکر نقش ایوان است

انتقاد صریح نبیونی از »حضور غیر بومی ها« در حوالی مدیریت شهری کرج

اگر برای پست به کرج آمده اید، لطفا برگردید!

دیدار مدیرکل حفظ آثار دفاع مقدس البرز با 
امیر عباسعلی اسدی

آثار و نشر ارزش های دفاع  مدیرکل حفظ 
مقدس استان البرز با فرمانده قرارگاه عملیاتی 
لشکر ۲3 تکاور، ارشد ارتش در استان البرز 

دیدار و گفت وگو کرد.
به گزارش دنیای هوادار، سردار سرتیپ دوم 
پاسدار »ابوالفضل اسلامی« مدیرکل حفظ 
استان  مقدس  دفاع  ارزش های  نشر  و  آثار 
با امیر سرتیپ دوم ستاد »عباسعلی  البرز 
اسدی« فرمانده قرارگاه عملیاتی لشکر ۲3 
تکاور؛ ارشد ارتش در استان البرز، دیدار و 

گفت وگو کرد.
در این دیدار صمیمانه بر تعامل هرچه بیشتر 
فی مابین ارتش و اداره کل حفظ آثار دفاع 

مقدس البرز در زمینه آموزش و گسترش 
فرهنگ ایثار و شهادت تاکید شد.

همچنین در این جلسه در خصوص راه اندازی 
کمیته ارتش در جهت تدوین عملکرد ارتش 
در دوره هشت سال دفاع مقدس در استان 

البرز هماهنگی های لازم به عمل آمد.

دیدار مدیرکل حفظ آثار دفاع مقدس
 البرز با امیر عباسعلی اسدی

اجرای پروژه قطار شهری کرج در مرحله »خلع ید یا تداوم همکاری« با سابیر

تحقق یک رویای ریلی

مانعی بر سر راه شما 
در زمانهای قدیم، پادشاهی دستور داد پنهان 
از چشم مردم، سنگ بزرگی را وسط جاده 
خروجی شهر قرار دهند. بعد هم مخفیانه 
ببینند چه کسی حاضر  تا  نگهبانی دهند 
است این سنگ عظیم را از سر راه مسافرین 
بردارد. بعضی از درباریان و ثروتمندان شهر 
را  آن  ساده  دیدن چنین سنگی خیلی  با 
ادامه می دادند.  راه خود  به  و  دور می زدند 
بعضی دیگر وقیحانه پادشاه را به خاطر این 
همه اهمال کاری سرزنش می کردند. خلاصه 
هیچ یک حاضر نشد سنگ را از سر راه مردم 

بردارد.
رعیتی که از ده به شهر می آمد تا سبزیجاتش 
را بفروشد با مشاهده سنگ مزاحم، بارش را 
زمین گذاشت و با تمام قدرتش سعی کرد 

سنگ را جابجا کند و راه را باز کند. اتفاقا 
را  سنگ  و  شد  موفق  تلاش  ساعتها  بعد 
مرده  و  خسته  کشاورز  وقتی  کرد.  جابجا 
بار سبزیجاتش را برداشت که به شهر برود 
قبلی  جای  درست  که  شد  کیفی  متوجه 
از  بود  پر  کیف  می کرد.  خودنمایی  سنگ 
از  تشکر آمیزی  یادداشت  با  طلا  سکه های 
پادشاه به این مضمون: »این کیف متعلق 
به انسان خیری است که سنگ را از سر راه 

مردم برداشته است.«
کشاورز به مفهوم پر ارزشی رسید که شاید 

بسیاری از ما هنوز به آن نرسیده باشیم:
فرصتی  درحقیقت  مانعی  هر  زندگی  در 

بی نظیر است برای بهبود شرایط!
گردآوری و ترجمه: تیلدا حسینی 
»مجموعه 100 حکایت آموزنده«

حکایت و حکمت

قصه ها آمدند تا ما طاقت بیاوریم رنج زیستن را. قصه ها  با ما همراهند در لحظه ها... 
هر انسانی خالق قصه زندگی خویش است و راوی صادق واگویه های پنهان.


